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Masele largi de oameni ai muncii 
subscriu plenar la programul propus 
de tovarăşul NICOLAE CEAUŞESCU 
pentru educarea marxist-leninistă a 

membrilor de partid, 
a tu turor oamenilor muncii

la  sediul Comitetului Central, în prezenta
tovarăşului NICOLAE 1CEAUŞESCU, a avut loc
Consfătuirea de lucrn a activului de partid
din domeniul ideolojjiei si al activităţii

politice şi cultural-educative
Vineri, 9 iulie a. c„ a avut loc Ia sediul Comite

tului Central al Partidului Comunist Român, Con
sfătuirea de lucru a activului dc partid din dome
niul ideologici şi al activităţii politice şi cultural- 
educative, consacrată dezbaterii muncii politico- 
ideologice, de educaţie marxist-leninistă a membri
lor do partid, a tuturor oamenilor muncii, în lu
mina propunerilor de măsuri prezentate de tovară
şul Nicolae Ceauşescu şi adoptate în unanimitate de 
Comitetul Executiv al C.C, al P.C.R. în şedinţa din 
6 iulie 1971,

Lucrările Consfătuirii au fost prezidate de tovară
şul Nicolae Ceauşescu, secretar general al Partidu
lui Comunist Român. La şedinţă au luat parte tova
răşii Emil Bodnaraş, Manea Mănescu, Paul Nicu- 
lescu-Mizil, Gheorghe Paha, Virgil Trofin, Dumitru 
Popescu, Miron Constantinescu, Mihai Gere, Ion 
Iliescu, Vasile Patilincţ.

La Consfătuire au participat şefi de secţie şi acti
vişti ai Comitetului Central, secretari cu problemele 
dc propagandă ai comitetelor judeţene de partid, 
secretari ai comitetelor de partid din mari între
prinderi industriale, de Ia centre universitare, din 
institutele de învăţămînt, artă şi cultură, conduce
rile Academiei de Ştiinţe Sociale şi Politice, ale 
şcolilor de partid din Capitală şi interjudeţene, con
ducători ai Ministerului Invăţămîntului, Comitetu
lui de Stat pentru Cultură şi Artă, ai unor insti
tuţii de artă şi cultură, ai uniunilor de creaţie, 
directori de teatre, scriitori, muzicieni, artişti plas
tici, arhitecţi, oameni de ştiinţă, cadre din condu
cerile organizaţiilor de masă şi obşteşti, ale Consi
liilor oamenilor muncii de naţionalitate maghiară 
şi germană, cadre didactice, membri ai Comisiei ideo
logice şi Comisiei de cultură şi presă ale Comite
tului Central, redactori-şefi ai presei centrale şi 
locale, ai presei literar-artistice, directori de edituri, 
lucrători în domeniul cinematografiei şi al radio- 
televiziunii.

La dezbateri au luat cuvîntul: Petre Constantin, 
secretar al Comitetului municipal Bucureşti al 
P.C.R., Ion Jinga, secretar al Comitetului judeţean 
Prahova al P.C.R., Ilie Rădulcscu, şeful Secţiei pro
pagandă a C.C. al P.C.R., Mihnea Gheorghiu, scri
itor, Traian Ştefănescu, preşedintele Uniunii asocia
ţiilor studenţeşti, Ion Raţek, secretar al comitetului 
de partid la mina Lupeni, Banyai Ladislau, vicepre
şedinte al Academiei de Ştiinţe Sociale şi Politice, 
Bujor Sion, preşedintele Comitetului de radio şi te
leviziune, Marian Avram, muncitor, membru al co
mitetului de partid dc la uzinele „23 August“, 
Eduard Eisenburger, preşedintele Consiliului oame
nilor muncii de naţionalitate germană, redactor-şef 
al publicaţiei „Karpaten Rundschau“, Letay Lajos, 
redactor-şef al revistei „Utunk“, Victor ■ Enăsoaic, 
secretar al Comitetului judeţean Bacău al P.C.R., 
Mircea Maliţa, ministrul învăţămintului, Dan Mar
ţian, prim-secretar al C.C. al U.T.C„ ministru pen
tru problemele tineretului, Aurel Baranga, scriitor» 
Ion Iliescu, membru supleant al Comitetului Exe
cutiv, secretar al C.C. al P.C.R., Dumitru Popescu, 
membru al Comitetului Executiv, secretar al C.C, 
al P.C.R., Paul Niculescu-Mizil, membru al Comi
tetului Executiv, al Prezidiului Permanent, secretar 
al C.C. al P.C.R„ Virgil Trofin, membru al Comite
tului Executiv, al Prezidiului Permanent al C.C, al 
P.C.R„ preşedintele Consiliului Central al Uniunii 
Generale a Sindicatelor din România.

La ultima parte a şedinţei au participat membri 
ai Comitetului Executiv, ai Prezidiului Permanent 
al C.C. al P.C.R., miniştri, conducători ai instituţii
lor centrale.

în încheierea lucrărilor Consfătuirii, a luat cuvîn
tul tovarăşul NICOLAE CEAUŞESCU, secretar ge
neral al Partidului Comunist Român, care a făcut 
o amplă expunere, subliniată în repetate rînduri cu 
îndelungi şi puternice aplauze de către participanţii 
Ia Consfătuire.
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în  urmă cu trei ani, reţineam 
dintr-o discuţie cu secretarul or
ganizaţiei de partid de la I.I.S. 
„Sticla“ Avrig ritmurile de creş
tere cărora avea a le face faţă 
colectivul de muncă al acestei 
unităţi. Astăzi acele cifre (ale a- 
pilor 1958, 1969, 1970) stnt depă
şite, cele viitoare ureînd spre 
cote incomparabile. Datorită in
vestiţiilor care se fac la între
prinderea avrigeană, în trimestrul 
al patrulea din 1972 producţia ei 
se va dubla faţă de a anului în 
curs. De altfel, la 1 iunie 1971 
au şi început lucrările de ex
tindere.

Privind nişte fotografii din ur
mă cu vreo zece ani, oglindind 
munca manuală din diferitele 
sectoare, încerc să-mî închipui 
cum va arăta în anul viitor „Sti
cla“, cînd tehnicitatea va creşte 
simţitor, în timp ce numărul de 
muncitori şi tehnicieni se va 
dubla. Va fi, atunci, mica uni
tate de ieri — o întreprindere 
puternică, pe măsura cerinţelor 
tot -mai mari, impuse de piaţa 
internă şi externă. Mai ales faţă 
de cerinţele externe, dacă avem 
în vedere că LI.S. „Sticla“ Avrig/ 
exportă 50 la sută din produsele 
ei intr-un număr de ţări care 
creşte cu fiecare an. Momentan, 
ea livrează, produse în S.U.A., 
Anglia, R.F. a Germaniei, Austra
lia, Africa Centrală. Trebuie 
menţionat că beneficiarii _ interni 
şi externi n-au avut de făcut ni
ciodată vreo reclamaţie, de refuz 
nemaifiind vorba. Dimpotrivă, 
firmele străine apreciază produ
sele avrigenilor pentru calitatea 
lor superioară, pentru meşteşu
gul şi fantezia creatoare a meş
terilor de aid. Subliniem terme
nii produsele avrigenilor, căci 
ţoţ ceea ca este exportat apar

ţine, prin munca 'de creaţie, a- 
vrigenilor, pentru că Iş I.I.S. 
„Sticla“ Avrig funcţionează cu 
bune rezultate un compartiment 
de creaţie unde tehnicieni şi 
mundtori de înaltă calificare, 
într-o strînsă colaborare cu în
treg colectivul întreprinderii, îşi 
înscriu eforturile într-ua tonus 
marcat de frumuseţe şi creator. 
Mărturie ar putea „depune“ cele 
peste o sută de articole create în 
Ultimul timp.

însemnări 
de reporter
Ceea ce mă surprinde plăcut 

întotdeauna cînd trec pe la a- 
ceastă întreprindere este dragos
tea personalului, investită pentru 
creşterea prestigiului ei. Căci 
numai prin dragoste şi străduinţă 
s-a putut produce Ia IXS. „Sti
cla“ cristal, pentru prima dată 
într-o întreprindere de la noi 
din ţară. Iniţiativa fusese luată 
de colectiv în 1968, cînd s-au dat 
şi primele topituri. Apoi, perfec- 
ţionîndu-se reţeta - de fabricare, 
s-au produs şase sortimente de 
cristal de cea mai bună calitate, 
puse în vînzare, comparabile cu 
cele importate. Unul din oame
nii întreprinderii spunea: „Noi 
sintern mîndri că am putut ra
porta t o v a r ă ş u l u i  Nicolae 
Ceauşescu, cu ocazia vizitei de 
lucru în judeţul Sibiu, din 1971, 
că am dat primele produse de 
cristal din ţară“.

Dar nu vrem să trecem sub 
tăcere şi aspectele de altă natu
ră. Ţinîndu-se seamă de dezvol
tările viitoare, de faptul că în- 
tr-un an de zile se va dubla nu
mărul personalului, este cazul ca 
forurile tutelare, combinatul me- 
dieşan în primul rînd şi Minis
terul Industriei Uşoare, în al 
doilea, să dea o mai mare atenţie 
cerinţei de cadre calificate, de
oarece întreprinderea singură nu 
va putea recruta şi califica în- 
tr-un timp aşa de scurt atîtea 
cadre numai din împrejurimi. 
Aceasta cu atît mai mult cu cît 
Uzina mecanică Mîrşa recrutea
ză şi ea din aceleaşi locuri 
muncitori.

O altă problemă oare „se lea
gă“ în acest context este cea a 
aprovizionării şi a condiţiilor de 
locuit pentru viitorii făurari ai 
sticlei avrigene. Organele locale 
vor trebui să rezolve rapid pro
blema aprovizionării cu alimente 
şi produse nealimentare pentru o 
populaţie muncitorească în creş
tere. Se impune, de asemenea, 
intensificarea ritmului construirii 
de locuinţe, căci aceşti muncitori 
vrednici, oare au făcut din nişte 
ateliere de muncă semimanuală 
o întreprindere modernă, care 
vor să dea patriei produse de 
largă utilitate, merită o atenţie 
sporită.

. . .  Vechi şi nou la „Sticla“. 
Veche, tradiţia hărnicia, dorinţa 
de a crea mai mult, mai frumos, 
mai ieftin. Nou, perspective de 
dezvoltare în ritm cu vremea 
însufleţitoarelor noastre creşteri 
din toate domeniile. Cotidianul 
avrigean reface, la scară, un co
tidian al acestor meleaguri cu 
orientarea creşterilor spre efi
cienţă, progres, bunăstare.

G. NISTOR
rm rrjm rj jmr *  <mr ,  *mr s ţ

Facultate 
economico— 

administrativă 
la Sibiu

Printr-o hotărîre a Consiliului 
de Miniştri, începînd din anul 
universitar 1971—72, la Sibiu va 
funcţiona o a doua facultate în 
cadrul Universităţii Babeş-Bolyai 
din Cluj. Avînd o durată de stu
dii de 4 ani, noua facultate, cu 
profil economico-administrativ, va 
pregăti cadre de specialişti pen
tru administraţia locală (jude
ţeană, municipală, orăşenească 
sau comunală). Prin planul de în
văţămînt stabilit noua facultate 
este unică în sistemul nostru , de 
învăţămînt superior. Examenele 
de admitere se vor ţine în luna 
septembrie a acestui an. Reamin
tim cititorilor noştri că, începînd 
cu viitorul an universitar, în ca
drul Facultăţii de filologie şi is
torie, celor două secţii existente 
11 s-a mai adăugat una de limbă 
şi literatură engleză — speciali
tate principală — cu limba şi li
teratura română sau germană ca 
specialităţi secundare.

Un adevărat program de educare şi formare 
a comuniştilor, a tuturor oamenilor muncii

Propunerile de măsuri prezentate 
de tovarăşul Nicolae Ceauşescu şi 
adoptate în unanimitate de Comi
tetul Executiv al C.C. al P.C.R. în 
şedinţa din 6 iulie a.c. pentru îm
bunătăţirea activităţii politico-adeo- 
logice de educare marxist-leninistă 
a membrilor de partid, a tuturor 
oamenilor muncii, îşi găsesc un 
larg ecou şi o apreciere unanimă 
din partea comuniştilor, a tuturor 
colectivelor de muncă din oraşul 
Copşa Mică. Această apreciere are 
la bază convingerea că, prin tran
spunerea în viaţă a măsurilor date 
publicităţii, partidul nostru urmă
reşte în final formarea unui cetă
ţean cu o înaltă conştiinţă patrio
tică, cu o atitudine înaintată faţă 
de muncă şi viaţă, a unui cetăţean

care să contribuie în mod activ şi 
conştient la ridicarea României so
cialiste pe culmi tot mai înalte de 
cultură şi civilizaţie. In plus, recen
tele măsuri au marele merit de a 
da organelor şi organizaţiilor noas
tre de partid, de la toate nivelele, 
o orientare precisă şi clară în des
făşurarea întregii activităţi politico- 
ideologice şi cultural-educative.

După studierea măsurilor prezen
tate de secretarul general al parti
dului nostru, Comitetul orăşenesc 
de partid, comisia muncii de propa
gandă şi-a propus, în primul rînd, 
îmbunătăţirea stilului propriu de 
muncă, abordarea unor forme şi 
metode care să facă din activitatea 
sa o adevărată pîrghie în acţiunea 
de educare şi formare a tuturor

membrilor de .partid, a tuturor sa
lariaţilor, la nivelul cerinţelor so
cietăţii noastre. Specificul oraşului 
nostru, puternic industrializat, unde 
ponderea elementului muncitoresc 
reprezintă marea majoritate a 
populaţiei, ne întăreşte convingerea 
că măsurile propuse vor fi transpuse 
în viaţă în totalitatea lor, contribu
ind astfel la îmbunătăţirea activi
tăţii economice, întărirea şi apăra
rea avutului obştesc, La combaterea 
şi lichidarea unor deficienţe exis
tente încă în activitatea noastră.

VASILE MOLDOVAN 
locţiitorul secretarului Cotnife- 
tuluî orăşenesc Copşa Mică 
al P.C.R., şeful comisiei de 

propagandă

Vom urmări îndeaproape aplicarea acestor
importante măsuri

Recentele măsuri propuse de to
varăşul Nicolae Ceauşescu şi adop
tate în unanimitate de Comitetul 
Executiv al C.C. al P.C.R., dovedesc 
încă o dată neobosita muncă ce o 
desfăşoară permanent secretarul 
general al partidului, munca plină 
de grijă pentru dezvoltarea continuă 
a societăţii noastre socialiste.

Din aceste importante măsuri am 
reţinut în mod deosebit pe aceea 
referitoare la intensificarea activi
tăţii educative şi de pregătire din 
şcoli, în special atenţia ce trebuie 
acordată pe viitor îmbunătăţirii 
predării ştiinţelor sociale în toate 
institutele de învăţămînt. In vede
rea ridicării spiritului de răspun
dere al cadrelor didactice, consider 
deosebit de bine venită măsura ca 
o treime din programele cursurilor 
de vară afectate pentru pregătirea 
cadrelor didactice să fie dedicată

informării politice şi dezbaterilor 
unor probleme ideologice.

Dat fiind faptul că in oraşul nos
tru tineretul şcolar atinge un pro
cent de aproape 21 la sută din to
talul populaţiei, este normal ca de 
activitatea politică din şcoală să se 
ocupe şi să răspundă biroul Comi
tetului orăşenesc de partid. Consider 
că în întreaga sa activitate Comite
tul orăşenesc de partid trebuie să 
aibă în vedere munca ideologică 
din şcoli, atenţia sa să fie îndrep
tată mai mult asupra conţinutului 
predării ştiinţelor sodale. Paralel 
cu aceasta va trebui să luăm măsuri 
şi pentru intensificarea activităţii 
politice desfăşurate de organizaţia 
orăşenească U.T.C., precum şi a ac
tivităţilor cultural-educative desfă
şurate în rîndul elevilor. Prea pu
ţin s-a acţionat pînă acum pe linia 
formării unei opinii de masă în

combaterea diferitelor forme de 
cosmopolitism şi a diverselor „mode 
artistice“ însuşite de unii tineri. De 
aceea consider just ca organizaţiile 
de partid să se preocupe în viitor 
mai mult de îndrumarea şi creşte
rea tinerei generaţii, pentru forma
rea unor cadre de nădejde necesare 
operei de edificare a societăţii so
cialiste multilateral dezvoltate.

Comitetul orăşenesc de partid va 
urmări îndeaproape ca aceste mă
suri să fie dezbătute în toate orga
nizaţiile de partid şi de masă şi să 
se treacă neîntîrziat la aplicarea lor 
£n viaţă.

Ing. EREMIA BADILA 
secretarul Comitetului orăşenesc 
Dumbrăveni al P.C.R„ pre
şedintele Consiliului popular 

orăşenesc

r

Pe şantierele de investiţii în  sporirea producţiei de lapte:

Ritmul lucrărilor 
trebuie accelerat

Fără Îndoială înaltul proces de In
dustrializare socialistă presupune 
eforturi financiare deosebite din 
partea statului. Pentru construirea de 
no! capacităţi industriale, dezvol
tarea şi modernizarea celor exis
tente, dotarea cu echipament tehnic 
modern sínt alocate fonduri însem
nate. In Judeţul nostru, acest efort 
s-a materializat tn importante Inves- 
titil realizate în cele două municipii 
cît şl în celelalte oraşe şi centre in
dustriale.

In acest prim an el actualului cin- 
cinai — înscriindu-se în dinamica 
generală de dezvoltare a întregii 
ţări — judeţul nostru beneficiază de 
un voium de fonduri destinat in
vestiţiilor superior anilor precedenţi.

Acum, după expirarea primei ju
mătăţi din acest an, se impune o 
analiză a modulul în care s-au des
făşurat lucrările de Investiţil-con- 
structil, a nivelului realizărilor, a 
măsurilor ce se impun pentru urmă
toarea perioadă, pentru ca planul 
anual să fie îndeplinit în condiţii 
optime, să fie respectate termenele 
de punere în funcţiune şl atacarea 
obiectivelor anului viitor.

După cum este cunoscut, Indicaţia 
conducerii superioare de partid şi 
de stat este ca în prima jumătate a 
fiecărui an să se realizeze cel pu
ţin 50 la sută din planul anual de 
investiţii. Au fost îndeplinite aceste 
sarcini la nivelul judeţului nostru? 
Din datele centralizate rezultă că 
doar Ia principalele şantiere, atît la 
total cît şi la construcţii-montaj, s-a 
realizat 50 la sută din planul anual. 
Urmărind valoarea anuală totală de 
plan constatăm, că, pe primele 6 luni, 
realizările reprezintă numai 46 la 
sută la total şi 47 la sută la con- 
structii-moataj. Este adevărat că fată 
de aceeaşi perioadă a anului trecut 
s-au realizat valori mult superioare, 
dar, după cum spuneam, eforturile 
beneficiarilor şi constructorilor tre
buiau să se înscrie în dinamica dez
voltării întregii economii.

In această perioadă, la o serie de 
unităţi, în special la cele din ramura 
construcţiilor de maşini, s-au obţi
nut rezultate foarte bune ca, de 
pildă, la Uzina de piese auto, uzina 
„Independenţa”, Uzina mecanică Si
biu, „Balanţa", Fabrica de şuruburi 
Mediaş, „Tirna a* Mediaş, „Emailul 
roşu* Mediaş şi altele. In mare parte 
aceste rezultate pozitive trebuie atri
buite Şantierului de construcţii in
dustriale Sibiu al cărui colectiv a 
depus în acest an eforturi susţinute 
pentru „realizarea în ţermen,„ sau

Înainte de termen, a obiectivelor ce 
le-a avut în plan.

Trebuie subliniat însă că pe multe 
şantiere cu pondere în ceea ce pri
veşte volumul de investiţii realiză
rile sînt necorespunzătoare, ele si- 
tuîndu-se mult sub media rezultate
lor Ia nivelul judeţului. Ritmul lu
crărilor îa I.R.E.S., Electromontaj, 
U.MMN. Copşa Mică, uzina Auto- 
mecanica Mediaş, Fabrica de gea
muri Mediaş etc. a fost în această 
perioadă deosebit de scăzut, neexis- 
tind preocupări nici din partea con
structorilor şi nici a beneficiarilor 
pentru accelerarea Iui, pentru înlă
turarea neajunsurilor apărute, deşi 
în decursul celor 6 luni, în repetate 
rînduri, carenţele au fost semnalate.

Din analiza efectuată rezultă că 
principalele cauze ale rămînerilor în 
urmă se datorează, printre altele, 
faptului că unele lucrări importante 
din planul de investiţii pe anul în 
curs nu au fost încă atacate. Astfel, 
2a U.M.M.N. Copşa Mică instalaţia 
pentru prelucrarea concentratelor 
colective nu are încă documentaţia 
asigurată, ea urmînd să fie refăcută 
conform noii soluţii tehnologice. 
Aceasta se află în curs de elaborare, 
cu termen dé predare abia la 30 sep
tembrie a. c. La această uzină nici 
lucrările în continuare nu se desfă
şoară în condiţii satisfăcătoare. Aşa 
este cazul instalaţiei de recuperare 
a cadmiului din subproduse, la care 
nu se poate definitiva montajul con
ductelor tehnologice şi a instalaţii
lor aferente datorită lipsei celor 16 
pompe antiacide. La uzina „Carbo- 
sin* Gopşa Mică se înregistrează ră- 
mîneri în urmă faţă de prevederile 
graficului de execuţie în special la 
lucrările nenominalizate. Motivul 
principal al acestui ritm lent este 
lipsa forţei de muncă necalificată.

în afara lucrărilor cu caracter in
dustrial, în perioada primului semes
tru s-au realizat un număr însemnat 
de apartamente. Au fost recepţionate 
şi date în folosinţă toate cele 916 
apartamente prevăzute în plan a se 
realiza din fondurile statului. La lo
cuinţele care se execută din fon
durile populaţiei cu sprijinul statu
lui, deşi s-au recepţionat integral 
352 apartamente, prevăzute a se da

(Continuare în pag a III a) 
Ing. TRAIAN BUDE 

directorul
i a  sucursalei judeţene Sibiu 

a Băncii de investiţii

Hotăririle
prind

S-a indicat ca în perioada de vară 
să fie reţinut în regim de stabulaţie 
efectivul de vaci mai productive 
pentru ca, printr-o furajare supli
mentară, raţională însă, să se ob
ţină o producţie suplimentară.

în multe cooperative agricole s-a 
acţionat în această direcţie. La Boian, 
de exemplu» încă din 15 iunie a fost 
organizată stabulaţia pentru un efec
tiv de 45 vad, in trei loturi. Pentru 
furajarea acestora a fost repartizată 
producţia de lucernă ce se va rea
liza pe 20 ha. In acelaşi scop este 
folosită şi păşunea împrejmuită în 
jurul adăposturilor. „Acordăm zilnic, 
în raţia vacilor, 40 kg masă verde 
şi 5 kg tărîţă, ne relatează şefa fer- 
mei, Inginera zootehnistă Doina Mi- 
halache. Realizăm acum, de la fie
care vacă din aceste loturi, o pro
ducţie medie zilnică de 9 litri lapte. 
Vom folosi pentru furajarea acestor 
loturi şi pleava ce va rezulta din 
recoltările cerealelor păloase, şi go* 
zurile de la selector. în felul acesta, 
în trei luni vom obţine o producţie 
suplimentară de cca 150—180 hl 
lapte, ceea ce, avînd în vedere că 
în iarnă efectivele noastre „merg" 
cu 1 litru lapte zilnici de la fiecare 
vacă furajată, nu mi se pare de ioc 
puţin*.

Bineînţeles, în condiţiile în care 
vara, la stabulaţie, se obţine o pro
ducţie de lapte de nouă ori mal 
mare decît în iarnă nu mai poate ii 
pusă în discuţie rentabilitatea ac
ţiunii. Dar cum să explicăm faptul 
că acest „de nouă ori mai mare" nu 
reprezintă 20—30 litri, ci doar nouă 
litri?

Fără a minimaliza nid un moment 
lăudabila acţiune a factorilor de 
conducere de la Boian, vom aminti 
că fenomenul înregistrat — de a ob
ţine o producţie de nouă ori mai 
mare, dar a cărei eficienţă este pusă 
la îndoială — este de sorginte — 
l-am zice — „istorică": an de an 
efectivele de animale au cunoscut 
o depreciere calitativă continuă, 
căreia nu I s-a acordat atenţia la 
timpul cuvenit. Aşa se explică exis
tenţa în efective a unor animale ta
rate, despre ale căror producţii nici 
nu se poate vorbi Bineînţeles, nu 
este vina specialiştilor de la Boian 
(lucrează aici de prea puţin timp) 
că în sectorul zootehnic al unităţii 
există această situaţie. Dar nu este 
mai puţin adevărat că încă de pe 
acum specialiştii de la Boian — si 
nu numai de aici — trebuie să se 
gîndească $1 să^acţioneze eficient

adoptate
viaţă

pentru ameliorarea reală 1  şepîe- 
lului.

La Blăjel a fost organizată stabu- 
laţia pentru 40 de vaci. „în raţia 
zilnică a acestora acordăm lucernă 
masă verde Ia discreţie şi 3 kg tă- 
rîţă", afirmă tovarăşul Gheorghe Ro
man, preşedintele unităţii.

— Şi ce producţie medie zilnică 
obţineţi?

— Opt litri de îa fiecare vacă 
furajată.

Deci, cu o furajare la discreţie — 
opt litri de lapte zilnic! Este acesta 
un lucru bun? Fără îndoială, compa- 
rînd această producţie cu cei 3,5 li
tri lapte ce se obţin zilnic de la 
fiecare vacă aflată în lotul de 3a 
păşunat, avantajul organizării stabu- 
laţiel este evident. Ridicăm această 
problemă deoarece considerăm că 
mai poate fi îmbunătăţită concepe
rea organizării stabulaţiei Ia unele 
loturi de vad în TOATE COOPERA
TIVELE AGRICOLE.

In momentul în care ia Boian, Blă- 
jel (şi în alte unităţi, bineînţeles) 
s-a organizat stabulaţia, Ia Aţei nu 
s-a întreprins nimic In această di- 
recţie. „Noi obţinem zilnic 6,5 litri 
lapte de la fiecare vacă furajată, ne 
arată inginerul Nicolae Gavrilă. In 
primul semestru ara depăşit sarcina 
Ia producţia marfă cu 60 hi".

Este oare aceasta o motivaţie te
meinică pentru faptul că la Aţei nu 
s-a organizat stabulaţia loturilor de 
vaci? Nicidecum. Deşi la Aţei se ob
ţine, de la un lot de 248 vaci, din 
care 180 în Iactaţie, o producţie 
medie zilnică aproape dublă faţă de 
acelaşi indicator realizat la Blăjel, 
este limpede că posibilităţile de spo
rire a producţiei de lapte sínt mai 
mari la Aţei (şi nu numai aici). Or, 
aceste posibilităţi sínt încă nevalori
ficate. Nu era mai normal să se în
treprindă o acţiune bine organizată 
în această direcţie la nivel jude
ţean tocmai în unităţi cum e C.A.P. 
Atei?

O situaţie singulară se prezintă la 
Biertan, unde a fost organizată sta-

(Gontinuare în pag. a îll-a) 
GH. CRADIN^Rl*
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Secvenţe
edilitar gospodăreşti

Mediaş. Edilii oraşului au ob
ţinut pînă în prezent, prin 
munca şi contribuţia voluntară 
a cetăţenilor, rezultate remar
cabile. Astfel, s-au construit şi 
amenajat trotuare pe o supra
faţă de 17 000 m p, s-au execu
tat 853 m extinderi reţele de 
apă şi canalizări, pe trei străzi 
s-au efectuat amenajări de tro
tuare şi întreţineri de zone 
verzi; de asemenea, în satul 
Ighiş, s-au betonat trotuare pe 
o suprafaţă de 120 mp şi s-au 
efectuat 39 m zid de sprijin.

Roşia. Se continuă lucrările 
de betonare şi pietruire a dru
murilor dis satele Daia, Noul, 
Caşolţ şi Nucet. Pînă în pre
zent, s-au executat lucrări pe 
o suprafaţă de 1 500 m p. De 
asemenea, la Roşia şi Daia s-au 
construit podeţe din beton, s-au 
amenajat parcuri şi spaţii 
verzi, s-au plantat puieţi pe 
marginea drumurilor şi conti
nuă să se execute lucrări dé 
taiuzare, pietruire şi curăţire 
a drumurilor şi şanţurilor. De 
menţionat că la toate aceste lu
crări edilitar-gospodăreşti, ală
turi de adulţi, şi-au adus un 
aport deosebit tinerii din comu
ne, elevii.

Jina. Harnicii edili ai comu
nei lucrează în prezent la două 
obiective mari. Este vorba de

noul magazin universal, ale că
rui lucrări au ajuns la stadiul 
de finisaj, şi de supraetajare a 
localului şcolii generale din co
mună, care va cuprinde patru 
săli noi de clasă, două labora
toare şi două ateliere-şcoală 
(croitorie, lăcătuşerie-tîmplărie). 
De asemenea s-au pietruit şi 
asfaltat pînă în prezent, prin 
munca voluntară a cetăţenilor, 
4 000 m p trotuare, s-au termi
nat de construit şi amenajat 
două apeducte şi localul staţiu
nii comunale de montă.

•  Lucrări edilitar-gospodăreşti 
s-au efectuat şi în comunele 
Nocrich (asfaltarea trotuarelor 
pe o suprafaţă de 2 000 m p, să
parea văii Ţicbindeal, construc
ţii auxiliare la staţia I.R.T.A. 
din satul Hosman), Orlat (s-au 
construit două poduri din be
ton, continuă lucrările de fini
sare a căminului cultural, s-au 
construit 200 m de diguri şi 
1 500 mp trotuare), Cirţişoara 
(au început lucrările de reno
vare a localului consiliului 
popular şi dispensarului, lu
crările de montare a lambriu- 
rilor la şcoala generală) şi Lu- 
doş (se lucrează la captarea u- 
nui izvor de apă, s-au pietruit 
şi construit drumuri pe o dis
tanţă de 3 km).

Zilnic un număr mare de tineri sibieni participă la lucrări de 
înfrumuseţare a oraşului

Foto; FRED NUSS

A te n ţie , 
pericol 
de foc 
si de...
9

a m e n z i!
'Aşadar combinele şi-au în

ceput prin lanuri drumul har
nic.

Aşadar s-au pregătit cu aten
ţie spaţiile de depozitare, oa
menii ştiu ce au de făcut, hol
dele sint frumoase, totul spune 
că recolta este aşteptată cu 
drag, că se recoltează cu sîrg 
acolo unde bobul auriu a ajuns 
matur.

Şi împotriva focului s-au luat 
măsuri. Primele s-au referit 
la . . .  instructaje. Direcţia jude
ţeană a agriculturii, industriei 
alimentare, silviculturii şi ape
lor, împreună cu Grupul de 
pompieri al judeţului au luat 
măsuri de instruire a tuturor 
conducerilor I.A.S. şi C.A.P.

Aşa, ca să nu avem surprize.
Dar, în ciudă parcă, surpri

zele au şi apărut ieri, alaltăieri, 
răsalaltăieri. Ele se numesc ne
reguli grave în respectarea mă
surilor de prevenire şi stingere 
a incendiilor. Ce s-a întreprins? 
Simplul măsuri drastice de san
cţionare. Să notăm cîteva, cu 
gînd că alţii care se ştiu-... eu 
musca pe căciulă vor întreprin
de ce e de întreprins înainte 
de a le sosi. . .  oaspeţii în In
specţie. Că atunci. . .  Aşadar/

Combinele care lucrează la 
ferma I.A.S. Bruiu nu au fost 
asigurate cu mijloacele de stins 
incendiile. Cît despre instrui
rea tractoriştilor ce să mai zi
cem. Au fost lăsaţi cu ceea ce 
ştiau de la . . .  bunicul. Ce a 
urmat e simplu ca. . .  regulile 
P.C.I.: o amendă frumuşică 
pentru ing. Cezar Grigore, a- 
dieă 800 lei. Aşa ca. . .  suve
nir !

O vizită similară s-a lăsat şi 
a Arpaşu de Jos cu ceva amin- 
iri. „Beneficiar“! Tudor Gheor- 
;he, şeful S.M.A. „Merite“« tri- 
niterea la recoltat a unor 
ractoare cu defecţiuni la insta- 
aţia electrică, a combinelor şi 
ractoarelor fără acte de stare 
ehnică. „Beneficiul": 300 lei. 
k«a ca să nu uite . ..

"u 300 lei amendă i-a fost 
splâtită şi lui D. Cioconea, 
aşedintele C.A.P. Şeica Mare, 
sa de vigilenţă, „altruismul“, 
ntru că dumnealui a permis 
:eperea recoltatului într-o 
•la fără a avea organizat pi- 
et de incendiu conform in- 
•ucţiunilor 800/1970 ale 
AXA.S.A. Ce să-i faci, ne- 
jenţa e costisitoare!
Dar mai sínt şi alţii, cum ar 
să zicem Ştefan Boar, ma- 

ziner, la C.A.P. Micăsasa. 
d  în magazia cooperativei nu 
:ap şi regulile de pază contra 
:endiilor. Se zice că dumnea- 
l Şt. B. nu crede în foc. Poate 

crede în .. .  paguba proprie. 
Ar mai fi şi alţii pe listă. Şi, 
estiunea e de cea mai mare 
tuaJitate şi gravitate. Orice 
glijenţă, orice breşă poate 
ea consecinţe dezastruoase.

. |V. D.)

NOTAT II

Cu cetăţeanul 
prin cartierul său

Senzaţiile de modernă verti
calitate şi de continuă înnoire 
nu pot să nu te încerce în a- 
cest cartier frumos al Sibiului, 
care este Hipodrom. Mai ieri 
mă întreba un drumeţ pe unde 
o fi blocul 11, că, zicea: „îl 
caut de 5 ore ş i.. i nici ca-* 
palmă". O, dovadă măruntă 
cum că - mîlne-poimîine va 
trebui să,, adăugăm ceva mai 
multă imaginaţie numirii blocu
rilor, să completăm elementele 
de reper cu nume de străzi că 
altfel păţim ca prietenii din . . .  
Balta Albă.

Zone verzi (e drept, mai mult 
au făcut elevii decit locata
rii ...). pomi ornamentali, o 
mai mare atenţie acordată cu
răţeniei — iată cîteva coordo
nate urbanistice ale cartierului.

Mai rămîn, însă, destule spa
ţii pentru iniţiative. Să le cer
cetăm, însoţindu-1 pe cetăţeanul 
mînat de trebuinţe gospodă
reşti. Aşadar, să vedem ce-î pe 
la . . .

CHIOŞCURI
I

Să ziceni că vrei ţigări. Te 
prezinţi la complexul comer
cial. Dacă-i duminică, s-a zis. 
Adică chioşcul e închis. Ea bu
fet? Veşnic două-trei sorti
mente: Mărăşeştî, Litoral, Spe
cialităţi. „Noi nu sîntem tutun
gerie“. Evident iei drumul ce
lorlalte chioşcuri, de la capătul 
liniei 11. Dar dacă-i duminică 
şi după-atniază. . .  Vrei le- 
gume-fructe? Ea Aprozar. Nu 
găseşti aici — ■ la Gostat. Dar 
aici: aprovizionare slabă, im
politeţe şi orar „strîns". Dumi

nică închis, luni după amiază 
închis. In rest 8—12; 16—19,30. 
Cam puţin. Dar, poţi trece şi 
pe la bufet pentru o bere. 
Dacă-i duminică . . .  „Cotâ-i 
mică, tovarăşe“.

PIAŢĂ? DA, PIAŢĂ!

Se discută în cercuri din ce 
în ce mai largi necesitatea 
amenajării unei pieţe îi» cartie
rul acesta cu populaţie densă, 
cu cerinţe multe şi mereu în 
creştere.

Zilnic, prin preajma comple
xului apar 3—4 vînzători de . . ,  
morcovi, pătrunjel, ridichi, 
ceapă, ţelină. Mai ales că 
C.E.F.-ul nu se omoară să le facă 
prea adesea concurenţă. Bine
înţeles, oamenii fac aici vîn- 
zare ca şi cum despre. . .  pîi- 
nea caldă ar fi vorba. Deci 
este cerere! Se poate studia 
problema?

VINO  DE-ŢI VEZI 
AVEREA

Un refren pe caré-1 repetă
asociaţiile de locatari vizînd 
proprietarul: Î.E.E. Conform le
gii, I.E.E. trebuie să verifice o 
dată la 3 luni părţile exterioare 
ale blocurilor şi, la 6 luni, 
apartamentele. I.E.E.-ul are însă 
un refren: „Sîntem puţini. Nu 
avem personal suficient“. Să 
zicem că-i aşa. Dar dacă zice 
legea... ştiţi, tovarăşi de la 
Î.E.Ei, ce cred (şi zic) cetă
ţenii? Că vă e teamă . . .  Dacă 
aţi veni aţi avea de făcut re
medieri, de aplicat sancţiuni.

Astea cer efort, muncă, interes. 
Totuşi, nu uitaţi, sínt lucruri 
de văzut, este lege!

VECHI
CUNOŞTINŢE

Neplata taxelor comunale 
obligatorii nu-i caracterizează 
pe locatarii din Hipodrom. To
tuşi, mai sínt şi din aceştia, 
din cei ce beneficiază de tot şi 
nu dau nimic. Recorduri? Cău- 
taţi-le pe la blocurile 16, 34, 35. 
Ba, vă spunem şi nişte nume 
ca să se vadă şi s ă . . .  audă: 
Í. Domnaru, D. Drăgan, V. 
Pal, f. Cipea, M. Stan, I. Sîrbu.

O treabă serioasă este la blo
cul 35. Mult du-te vino, multe 
distracţii, mult zgomot, deranj. 
Cine-s cei în cauză? Nişte lo
catari nefamilişti, cam mai tot 
timpul în tranzit. Vecinii lor 
s-au adresat comitetului asocia
ţiei cerînd evacuarea celor cer
taţi cu disciplina.' E tot legel

V. NEGARĂ

Cititorii sesizează
Cu firma-n cap...

Nu ştim cine a plantat tabla 
.în locul şi la înălţimea numai 
bună să te loveşti de ea — ne 
scrie Victor Klein (Sibiu, str. 
Bucegi nr. 12). Intr-adevăr, ta
bla pe care scrie „Rîul Cibin“, 
de la capătul podului din Piaţa 
Cibin, este plantată exact în 
dreptul locului marcat pentru 
trecere de pietoni. De aseme
nea, înălţimea, cam la 1,60 m,

numai bună pentru cei de ta
lie mijlocie de a se lovi cu 
capul de ea. Cum circulaţia 
este aici foarte intensă, atenţia 
pietonilor cînd traversează 
strada fiind îndreptată spre 
autovehicule, nu puţini sínt cei 
ce s-au izbit de această tablă. 
Alte locuri, care să nu fie în 
calea pietonilor, s-ar găsi! Pe 
cînd mutarea?

După ce se învecheşte?
Aurel Marcu din Mediaş (str. 

I. Piso nr. 33) ne scrie despre 
un aspect, care deşi izolat, mai 
apare totuşi în comerţ. In după- 
amiaza zilei de 25 iunie a. c., 
la ora 18, solicitînd cumpăra
rea unei pîini de casă la cen
trul din cartierul Vitrometan, 
a fost refuzat. Pline era destulă 
în rafturi. Semnatarul, mirat 
de refuz, a insistat asupra mo
tivului. Responsabila unităţii i

l-a dat: „Am dispoziţii să nu 
vind pîine de casă decit tniine".
Cine o fi dat o asemenea dis
poziţie? S-a gîndit cumva că 
este mai bine pentru sănătate 
să se consume pîine veche şi 
nu proaspătă? Răspunsul (şl 
măsurile) în cazul relatat îl 
aşteptăm de la conducerea 
O.C.E. Alimentara Mediaş. Cine 
dă asemenea dispoziţii?

Unu repară ca să since!
Purtînd semnătura a patru. 

membri ai comitetului circum
scripţiei electorale nr. 40 din 
Sibiu, scrisoarea semnalează un 
fapt de pe strada Rotarilor. Ea 
începutul lunii aprilie a. c. o 
echipă de la I.C. Sibiu a efec
tuat unele lucrări de întreţi
nere la instalaţiile de apă po
tabilă, a schimbat contoarele. 
Reparînd instalaţiile dintr-o 
parte şi alta au defectat bran

şamentul din dreptul imobilelor 
cu nr. 29 şi 31. De atunci apa 
curge, dînd un aspect urît 
străzii. „Ne-am adresat Şl sec
ţiei organizatorice a Consiliului 
popular municipal, dar fără 
nici un rezultat". Iată cum apa 
se iroseşte. Cine a provocat 
defecţiunea? Tocmai cei ce răs
pund de instalaţiile respective. 
Cită. . .  responsabilitate.

Doar n-or să v/nă alin!
In finalul epistolei semnate 

de un grup de cetăţeni de pe 
Calea Şurii Mici din Sibiu ni 
se face invitaţia de a veni la 
faţa locului pentru a constata 
murdăria existentă pe cursul 
văii pîrîului ce curge pe această 
stradă şi, drept consecinţă, mi
rosul ce se degajă. «Şi toate 
acestea datorită lucrărilor de 
amenajare a văii pîrîului (pe o 
porţiune este canalizată, iar din 
loc în loc s-au construit plat
forme din beton — n. n.), pen
tru a scădea viteza de curgere

a apei". Am dat curs invita
ţiei. Ne-am edificat. Intr-ade
văr, în diferite porţiuni se pot 
observa gunoaie, resturi mena
jere, mai ales pe malul dinspre 
clădiri. Cine le-a aruncat? 
Oare nu tot dv.? Acum să 
vină alţii să facă salubrizarea 
văii?. . .  Considerăm că ar fi 
cazul ca tot dv., dragi cetă
ţeni, să curăţaţi pîrîul şi să 
urmăriţi păstrarea curăţenieil 
Ce ziceţi? Nu de alta dar aşa 
ar fi echitabil. . .

Nu ne ocupăm 
cu mărunţişuri...

Incredibil, dar acesta este 
răspunsul dat de responsabilul 
unităţii „Inelul" cînd loan Vă- 
lean (Sibiu, str. Constituţiei 
nr. 4) a solicitat repararea 
unui cercel di* aur.

„Noi nu executăm asemenea 
reparaţii". Ea insistenţele clien
tului de a i se recomanda to
tuşi o unitate unde se fac ase
menea reparaţii, îneît să poată 
folosi cerceii în valoare de 500

lei, i s-a dat un răspuns stupe
fiant. „Mergeţi la Bucureşti, 
ori la Cluj şi poate acolo gă
siţi pe cineva să vă repare 
fleacul ăsta de cercel". Adică 
cum? Dacă-i zice INELÜE nu 
se repară CERCELUL! Faţă de 
această . . .  solicitudine, ce ar® 
de spus conducerea cooperati
vei „Tehnica nouă“?
Rubrică realizată de

S. MÄGEANU

MICA PUBLICITATE
VIND acordeon Weltmeister 

80 başl. Sibiu, str. Demetrescu 
Tralan 52.________________

VÎND maşină de tricotat 
ştrampel. Sibiu, str. 11 Iunie, 
bloc 8, apartament 21.

VÎND cărămidă şi lemnărie 
construcţie. Sibiu, str. Postă
varilor nr. 2.

VtND casă în Dinţa nr. 87, 
judeţul Alba. Informaţii Sebeş, 
str. Spitalului nr. 3.

VIND convenabil sufragerie 
franceză din lemn de palisan
dru. Informaţii, telefon 7 29 96, 
orele 17—22.

VIND radio portabil, auto— 
reţea, baterii Schaub Lorenz, 
nou. Abatorului 7, Candu.

VÎND maşină tăipuit ştram
pel. Sibiu, str. Strugurilor 
nr. II.

azi... azi— azi...
10 IULIE

•  La X0 iulie 1466 s-a ter
minat zidirea monumentului 
istoric Mănăstirea Futna, 
ctitorie a lui Ştefan cel 
Marc.
•  Se împlinesc 52 de ani de 
la naşterea utecistului Con
stantin Godeanu, erou al 
războiului antihitlerist (m. 
1945).
•  100 de ani de la naşterea 
scriitorului francez Marcel 
Proust (m. 1922).

20,00)| ARTAt începutul (orele 
10,00; 12,00; 14,30) 16,30) 18,30)
20,30» TINERETUEUIi Tudor, 
seriile I şi IJ (orele 10,00: 14,00) 
17,00; 20,00); INDEPENDENTA; 
împuşcături pe portativ (orele 
11,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30);
7 NOIEMBRIE: Domnişoara 
doctor (orele 10,00; 14,00; 16,00; 
18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Prin
tre colinele verzi (orele 9,00)
11,15) 14,00) 16,30) 19,00; 21,15),'

TINERETULUI: Mihai Viteazul,
seriile I şi îl (orele 10,00) 15,00)
19.00) ; UNIREA: Să ne trăieşti
Gnat (orele 10,00; 16,00; 18,00;
20.00) .

CISNADIE: POPULAR: Ano
timpuri (orele 11,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Omul din 
Sierra (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEM
BRIE! King Kong evadează 
(orele 18,00 şi 20,00).

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu 

comunică: Vremea se menţine 
călduroasă cu cerul schimbător. 
Izolat, se vor semnala averse 
de ploaie. Vîntul va sufla slab 
pină la potrivit, predominînd 
din sectorul sud-estic şi sudic. 
Minimele vor fl cuprinse între 
9 şi 13 grade, iar maximele 
vor oscila între 23 şi 27 grade.

CINEMA

OCNA SIBIULUI: King Kong
evadează (oreie 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Familia Toth
(orele 17.00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST: Omul care nu poate fi 
acuzat (orele 18,30 şi 20,30).

TELEVIZIUNE
16.00 Deschiderea emisiunii. 

Regata Snagov la caiac- 
canoe.

17.00 Emisiune în limba ger
mană.

18.00 Bună seara, fete!
Bună seara, băieţi!

19,15 Publicitate.
19,20 1001 de seri.
19.30 Telejurnalul de seară. 

Sport.
20.10 Tele-er.ciclopedia.
21.10 Drumurile duo spre . ..  

mare.
21.30 In direct.

Din . . .  Paradis.
Spectacol muzical-distrac- 
tiv, transmis din staţiunea 
„Jupiter“.

23.00 Telejurnalul de noapte.
23.10 Săptămîna sportivă.
23.30 închiderea emisiunii.

MUZEE

SIBIU: PACEAI Sunetul mu
zicii (orei* _ 9,<50| 12,30} 15,30) Protagonistul filmului OMUL DIN SIERRA

Muzeul Brukenthal cu expo
ziţiile sale permanente de artă, 
artă populară, galeria de artă 
şi saloanele baroc, arheologie 
şi istorie; Muzeul tehnicii popu
lare di* Dumbrava Sibiului. 
Vizitarea, zilnic între orele 
10,00 şi 18,00.

Programul 
TV pentru 
duminică 
11 iulie

8,30 Deschiderea emisiunii. 
Sport şi sănătate.
Tema emisiunii: Mişcarea 
raţională în folosul car
diacilor.

9,00 Matineu duminical pentru 
copii.

10.00 Viaţa satului.
11,15 Albumul compozitorilor 

români: Tudor Jarda.
12.00 De strajă patriei.
12.30 în reluare, la cererea te

lespectatorilor.
Selecţiuni din „Revista 
operetei* — spectacol rea
lizat de Televiziunea din 
R.D.G.

13.00 Emisiune in limba ma
ghiară.

14.30 Postmeridian.
Sport.
Din sumar: „Regata Sna
gov“ la caiac-canoe. Ziua 
a Il-a — finale la probe 
neolimpice.
Transmisiune directă de 
pe lacul Snagov.

15.30 Magazin.
18,10 Planeta Giganţilor.
19.00 Vetre folclorice.

„Că pe Someş“,
19,20 1001 de seri.
19.30 Telejurnalul de seară.

Sport.
20.00 Reportajul săptămînii.

„Aici a fost cîndva un 
golf!“.

20,15 Film artistic: „Feroviarul“. 
Cu Pietro Germi, Sîlvya 
Koscina.

22,05 Recital Ruxandra Ghîaţă. 
22,25 Telejurnalul de noapte.
22,40 Telesport.

N o u t ă ţ i  
tehnico -  
ştiinţifice

Cuţit rotativ
Iatr-0 ştire din 

Minsk, publicaţia so
vietică „Tehnika Mo- 
lodioji* prezintă un 
cuţit rotund, rotativ, 
pe care strungarul 
nu-î fixează rigid. De 
îndată ce cuţitul vine 
în coataet cu piesa, 
el începe să se ro
tească în jurul pro
priei sale axe. Pri»

rotire acţionează la 
aşchiere Întreaga lun
gime a circumferinţei 
cuţitului mobil şi nu 
numai un segment 
scurt al său. Astfel 
creşte durata de ser
viciu a sculei, viteza 
de aşchiere ajunge la 
300—400 m/min. Adîn- 
cimea de aşchiere va
riază de la 0,5 la 1,0

mm, iar avansul de la 
0,6 la 1,0 mm/turaţie 
Noul cuţit poate fi fo
losit pentru orice me
tale şi aliaje. El este 
adaptat pentru oţeluri 
şi aliaje de titan, re- 
ziste»te la tempera
turi mari şî la coro
ziuni („Tehnika Molo 
dioji", ng. 1/1971 
U.R.S.S.).

Desulfurarea metalelor lichide
Kenziro Kanbara 

(firma „Nippon Steel 
Corp.*, Tokio, Japo
nia) a elaborat un 
procedeu de desulfu- 
rare a metalelor li
chide, care se folo
seşte la elaborarea o- 
ţeluîui de calitate su
perioară cu proprie
tăţi mecanice înalte.

Metalul lichid se a- 
tnestecă cu agentul 
desulfurizant In inte
riorul oalei, cu ajuto
rul unui mecanism 
special. In acest fel 
se îmbunătăţeşte in
teracţiunea dintre o- 
ţel şi agent, şi canti
tatea de sulf se mic
şorează aproape de 10

ori în comparaţie cu 
oţelul neprelucrat.

Particularitatea Ca
racteristică noului 
procedeu o constituie 
folosirea unei apara 
turi mai simple faţă 
de alte procedee 
desulfurare a metale' 
lor. („Mechanical En 
gineering*, voL 93, nr. 
2, 1971, pag. 63, S.U.A.),

Vopsirea electrostatică a pieselor
Firma „Ford Motor* 

din statul Michigan a 
elaborat o metodă de 
vopsire electrostatică 
a pieselor de automo
bil şi de uscare a lor, 
practic vorbind, in
stantaneu, prin bom
bardare cu electroni.

O bandă rulantă a- 
duce piesele în came
ra de vopsire. Pe 
primul stand, piesele 
sínt tratate cu o so
luţie de sare higrosco- 
pică ionizată. In felul 
acesta li se imprimă 
eieetroconductibilitate. 
Apoi, piesele se depla
sează în semicerc în 
jurul unui pulveriza-

tor rotitor cu disc. A- 
cesta aplică pe piese, 
prin procedeul elec
trostatic, acoperirea 
specială „electrocu- 
re“, compusă dintr-un 
amesteo de monomeri 
şi polimeri.

Piesele treo prin- 
tr-un stand de inde
xare, unde pot fi pi
votate cu 90, 180 şi 270 
grade. Apoi, ele par
vin într-o a doua ca
meră de vopsire auto
mată, un stand de fi
nisare şi o cameră de 
uscare. In camera de 
uscare, amplasată în
tr-o încăpere separată 
şi cu pereţi ecranaţi,

se află două şiruri de 
acceleratoare. Acestea 
bombardează piesele 
cu electroni de ener
gie înaltă. In procesul 
bombardării, ameste
cul de monomeri 
polimeri se solidifică 
formînd o acoperire 
colorată, trainică pe 
suprafaţa pieselor.

Randamentul insta 
laţiei este, îa medie. 
de 35 000 piese in 24 
ore. Conveiorul se de 
plasează cu 15 picioa 
re/minut. Distanţa me 
die între piese este 
de 18 ţoii. („Design 
News“, voi. 24, nr. 3/ 
1971, pag. 12, S.U.A.)

Fabricarea încălţămintei*

cu curenţi de Inaită frecvenţă
In Anglia se elabo

rează metode de fa
bricare a încălţămin
tei din materiale sin
tetice, cu ajutorul cu
renţilor de înaltă 
frecvenţă. Aceste me
tode permit să se re
nunţe Ia substanţe de 
încleiere, să se micşo
reze numărul cusătu
rilor şi să se sporeas

că rezistenţa lor, să se 
acelereze şi să se u- 
şureze' controlul cali
tăţii încălţămintei, 
precum şi să se folo
sească un personal 
mai puţin calificat. 
Metodele prezintă 
neajunsul de a nece
sita un utilaj foarte 
scump şi de a condu

ce îa o eventuală 
stratificare a structu
rii materialului sinte
tic. In plus, fasonul şi 
lungimea feţelor de 
încălţăminte sínt litrii 
täte de dimensiunile 
utilajului folosit 
(„New Scientist and 
Science Journal“, voL 
49, nr. 742, 11. III
1971, p. 552).

Cărămidă din praf de cenuşă 
şi zgură

La Universitatea din 
statul Virginia de vest 
(S.U.A.) a fost elabo
rată o metodă pentru 
fabricarea cărămizilor 
din praf de cenuşă şi 
zgură — deşeuri ale 
întreprinderilor indus
triale. Aceste cărămizi 
sint cu 30% mai uşoa

re decit cele obişnui
te în schimb sínt la 
fel de rezistente, şi 
mia de bucăţi costă 
30 dolari, in timp ce 
mia de cărămizi obiş
nuite costă 50 dolari. 
Aceste cărămizi sint 
calcinate în mod obiş
nuit. Rezistenţa lor la 
comprimare este de

20 000 livre/ţols. Ele 
rezistă la intemperii 
la fel de bine ca şi 
cărămizile de calitate 
superioară. Cărămizile 
conţin 74»/» cenuşă 
23% zgură, iar liantul 
este silicatui de na* 
triu. („Financial Ti 
mes“, 19. IV. 1971, pag. 
11, Anglia).

Clortetraciclina şi creşterea 
în greutate a purceilor

Ea staţiunea expe
rimentală din Etatul 
Nebraska (S.U.A.) s-a 
stabilit că purceii puşi 
la îngrăşat cărora li 
s-a adăugat in raţia 
dietetică 40 g clbrte- 
traciclină la tona de 
furaj au cîştigat mai 
repede în greutate 
decit purceii ale căror 
raţii de bază nu con
ţineau antibiotice. E-

fectul pozitiv al clor- 
tetraciclinei este mai 
evident In prima pe
rioadă a experienţei.

Un alt antibiotic, 
bacitracina, folosit în 
furaj într-o cantitate 
de 40 g la tonă a re
dus substanţial sporu
rile de greutate medii 
in 24 de ore. Efectul 
inhibitor al bacitraci- 
nei a fost evident 
chiar de la începutul

experienţei, dar ton 
sumul de hrană s-a 
redus cu cca 450 g de 
animal pe zi, în com
paraţie cu purceii din 
grupa martor. Specia' 
liştii americani con
chid că valoarea ba- 
citracinei în hrana 
porcilor trebuie apre
ciată ca fiind îndoiel
nică. („Feedstuffs", 
voi. 43. nr. 9/1971, pag. 
16 — S.U.A.).

Stimulator pentru producerea 
de anticorpi împotriva hepatitei

Dr. Saul Croogman, 
de la centrul medical 
al Universităţii din 
statul New York, a 
comunicat că a luat 
un ser cuprinzînd vi
rusul hepatitei — vi
rusul MS 2, pe care 
l-a amestecat cu apă 
distilată, iar după a-

ceea a fiert soluţia 
timp de un minut. In 
felul acesta a fost dis
trusă capacitatea aces
tei substanţe de a-1 
contamina pe recep
tor, fără să fi fost în
să distrusă capacitatea 
de a stimula produ
cerea de anticorpi

contra hepatitei.
Două injecţii cu sé

mi astfel preparat 
i-au ferit pe oameni 
de îmbolnăvirea de 
hepatită, producînd 
anticorpi împotriva a- 
cestei maladii. („Asso
ciated Press“, 23. III. 
1971, Anglia),
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Munca de partid —- într-un proces neînfrerupf de perfecţionare

Aspiraţia spre performanţe econo
mice superioare presupune în mod 
indispensabil apelul la conştiinţă

Dacă ar fí să definim succint, 
în numai cîteva cuvinte, numi
torul comun al rezultatelor in
vestigărilor făcute la organizaţia 
de partid a uzinei „Independen
ta" am putea spune, cu deplin 
temei, că aci sínt vizibile efor
turile pentru perfecţionarea 
muncii de partid, se întreprind 
căutări stăruitoare pentru ca ea 
să fie vie, dinamică, să aibă un 
puternic ecou. In conştiinţa co
muniştilor, a celor peste 5 000 de 
salariaţi ai uzinei.

La comitetul dc partid a] uzi
nei ne-am mărturisit din înce
put scopul, aspectul principal a- 
supra căruia doream să ne edi
ficăm. Ne-am spus: cum este 
normal, punînd pe primul plan 
problemele economice majore, 
din ce unghi, priu ce mijloace 
le abordează comitetul de par
tid ? Adoptă practica dispecera
tului administrativ — aşa cum 
se mai întîmplă pe alocuri — 
sau, îndeplinindu-şi principala 
funcţie, acţionează prin interme
diul muncii de convingere, asu
pra conştiinţei oamenilor? Cum 

, aveam să ne convingem, aici se 
fac eforturi stăruitoare pentru a 
elimina formele anoste, plicti
coase, greoaie de muncă prin ca
re se dublează măsurile tehnico- 
administrative, se întreprind că
utări pentru ea activitatea de 
partid să se adreseze cit mal 
direct şi argumentat omnlul, con
ştiinţei Iui, atitudinii pe care o 
are fată de problemele ce preo
cupă colectivul, să se repercute
ze cu efecte dorite asupra rela
ţiilor, climatului de muncă, spi
ritului de răspundere faţă de 
îndeplinirea sarcinilor.

In această ordine de idei, un 
alt aspect nu mai puţin impor
tant care reţine atenţia este că 
s-au obţinut unele progrese pro
miţătoare pentru abandonarea 
acţiunilor formale, de dragul 
numărului lor, pentru a avea 
ce raporta, purtate „în mare" şi 
diversificarea măsurilor ce se 
întreprind, iniţierea unor activi
tăţi care, cuprinzînd întreaga ma
să de salariaţi, li se adresează to
tuşi în mod diferenţiat, după spe
cificul activităţii fiecăruia, pă- 
trunzînd astfel în intimitatea, în 
particularităţile muncii fiecărei 
categorii de salariaţi. Cu alte cu
vinte, se pune un preţ deosebit 
pe munca directă de la om la 
om.

Fireşte, aceste cîteva conside
raţii mai generale au ca suport, 
în organizaţiile de partid de la 
.independenţa“, numeroase argu
mente certe ce şi-au vădit de pe 
acum valoarea, eficacitatea prac
tică. Referindu-ne la cîteva din
tre ele, să evocăm acţiunea ini
ţiată privind rolul maistrului în 
producţie, modul argumentat, 
concret, elevat am putea spune, 
în care, pe baza unor exempli

ficări riguroase, în spirale din 
problemele acute ale producţiei, 
s-au pus în lumină numeroase 
posibilităţi pentru a face să 
crească mai mult rolul maistru
lui în organizarea şi conducerea 
producţiei.

Acţiunea de tradiţie la „Inde
pendenţa" privitoare la reduce
rea consumului de metal este, se 
poate spune, acţiunea fiecărui 
salariat. Ea a căpătat un nou 
impuls în acest an prin dezbate
rile ce au avut loc pe această 
Iernă în toate grupele sindicale 
din uzină. Colectivele alcătuite 
de comitetul de partid din uzi
nă, care au sintetizat resursele 
existente în această privinţă a- 
tît în secţii cit şi la serviciile de 
concepţie, au determinat ampli
ficarea acţiunii prin iniţierea u- 
nor manifestări ingenioase, edu
cative, între care colocviul sala
riaţilor cu directorul tehnic pe 
această temă, prezentarea în a- 
dunărilc de dezbateri a unor 
texte de brigadă, a mior planşe 
şi diagrame sugestive prin care 
a fost urmărită evoluţia consu
mului specific din 1967; prezen
tarea, apoi, a „referatelor“ ilus
trate, adică a unor filme concre
te în fapte şi nu în vorbe, care 
nu puteau fi contestate de ni
meni; tot acest complex de mă
suri cu un pronunţat caracter 
politico-educativ, reprezentáld 
măsuri vii, interesante, inspirate 
din realităţile uzinei a avut drept 
finalizare suplimentarea angaja
mentului iniţial de la 374 tone 
metal economii la 600 de tone.

Am relatat exemplul de mai 
sus, doar unul din numeroasele 
care se pot da, spre a arăta că 
aspiraţia spre performanţe eco
nomice superioare presupune în 
mod indispensabil apelul Ia con
ştiinţă, Iar pentru ca acest apel 
să se amplifice, să aibă un ecou 
cit mai puternic, organizaţiile 
de partid dispun de un întreg 
arsenal de forme şi mijloace ale 
muncii politico-educative care le 
sint proprii.

Fără a avea intenţia de a pre
zenta aici un... inventar complet 
al gamei măsurilor de natură 
politică ce vizează conştiinţa sa
lariaţilor uzinei, sînţ unele care, 
adresîndu-se stării de spirit, gân
durilor şi frămîntărilor oameni
lor, condiţiiloi şi climatului in 
care lucrează, pot reprezenta un 
autentic electrod pentru sudarea 
colectivului, pentru sădirea sen
timentului de devotament faţă de 
cei cu care lucrezi, pentru uzi
nă, de pasiune şi respect pentru 
muncă.

In contextul aspectelor la ca
re ne referim nu pot să se bucu
re decit de o meritată apreciere 
discuţiile frecvente pe care le 
poartă cu tinerii cadrele de con
ducere, directorul general al u- 
zinei, muncitorii cu vastă expe

rienţă de muncă şi de viaţă cînd 
lor li se vorbeşte din snrsa cea 
mai autorizată despre sarcinile 
uzinei şi istoricul ei, despre per
spectiva muncii lor, personalita
tea şi demnitatea muncitorului 
de astăzi, raportul cu maiştrii; 
sau, în alt caz, interesul mani
festat pentru cercetarea cauzelor 
fenomenului fluctuaţiei, faţă de 
navetişti, de modul lor de infor
mare politică, faptul că pentru 
aceştia şi familiile lor, în comu
nele unde locuiesc, la Şura Ma
re, Ocna Sibiului, Răşinari ş.a. 
formaţiile artistice din uzină 
prezintă programe adecvate.

Iată deci cîteva secvenţe care 
atestă „rezervele interne“ neli
mitate ale muncii politice de 
masă pentru ca prin perfecţio
narea ei neîntreruptă să contri
buie cit mai substanţial Ia ridi
carea conştiinţei oamenilor, cre
area unui climat entuziast de 
muncă, la dinamizarea colective
lor.

C. MUGUR

Din îndepărtatele parchete forestiere ale Văii Cibinului, „Mocâniţa", bine cunoscută în aceste 
locuri, transportă zilnic materialul lemnos la Fabrica dc cherestea din Orlat

Fotos FRED NUSS

tn cadrul activităţii industriale

Protecţia muncii-o simplă „cenuşereasă
Desfăşurată tn lunile trecute tn 

principalele centre industriale: Sibiu, 
Cisnădie, Tălmaciu, Agnita, precum 
si în marile unităţi agricole, acţiunea 
întreprinsă de Inspectoratul de stat 
judeţean pentru protecţia muncii a 
urmărit ca prin ciclul de simpozioa
ne, gala de filme şi expoziţiile „Pro
tecţia muncii — o activitate profund 
umană" să faciliteze cunoaşterea şl 
aprofundarea problemelor din acest 
domeniu, în pas cu progresul tehnic 
şi cerinţele majore ale grijii faţă de 
om. Au fost atraşi la această instrui
re complexă peste 15 000 muncitori, 
tehnicieni, cadre de conducere şi e- 
levi ai şcolilor de cultură generală, 
tehnice şi profesionale. Interesul ma
nifestat s-a concretizat în valoroa
sele propuneri făcute în direcţia 
îmbunătăţirii activităţii practice din 
unităţi, cerîndu-se în acelaşi timp 
continuarea acţiunii în viitor. Bu- 

, năoară, participanţii din municipiul 
f Mediaş au sugerat constituirea unor 

brigăzi complexe în care alături de 
cadre tehnice de specialitate să ac
tiveze şi reprezentanţi ai orqanelor 
sindicale, brigăzi care să organizeze 
schimburi de experienţă în principa
lele unităţi industriale în scopul ve
rificării modului cum se traduc în 
fapt măsurile ce au reieşit din dis
cuţiile şi materialele prezentate.

Un mic bilanţ întocmit in urma li
nei astfel de verificări, ne relevă 
faptul că Ia majoritatea întreprinde

ţi

F u n cţia  o b ş t e a s c a  im p lica  
ră sp u n d e r i, nu p r iv i le g i i !

Cu cîteva luni In. urmă, l-am Jntiî- 
nit pe Mihai Barth, pe sălile tribu
nalului din Sibiu. Era necăjit, 1 se 
făcuse o mare nedreptate şi, firesc, 
venise aici pentru a se adresa justi
ţiei, cu convingerea fermă că pînă 
la urmă dreptatea trebuie să triumfe. 
Fusese angajat ca morar la moara din 
Slimnic şi lucrase în acest loc de 
muncă din 1946. Vreme de mai bine 
de 25 de ani s-a străduit să-şi înde
plinească obligaţiile în mod cinstit, să 
facă tot posibilul şi să-şi mulţumeas
că consătenii. Nu i-a fost uşor. Me
seria de morar, ca toate îndeletnici
rile de altfel, cere îndemîisare, price
pere, gustul pîinii depinzînd, în mare 
măsură, tocmai de această pricepere 
a morarului de a realiza o făină bu
nă. Dar iată că a venit necazul: la 
1 decembrie 1970 a plecat în concediu 
de odihnă, iar din 15 decembrie, fiind 
bolnav, şi-a prelungit şederea acasă 
cu încă 15 zile, prezentînd, bineînţeles, 
certificatul medical. A mai lucrat pînă 
in 18 ianuarie 1971 cînd i sa- adus la 
cunoştinţă că, întrucît numărul postu
rilor de morari s-a redus de la trei 
la două, prin decizia nr. 3/1971 a co
mitetului executiv al Consiliului popu
lar al comunei Slimnic, i s-a desfăcut 
contractul de muncă în baza articolu
lui 20, litera B, din Codul muncii.

Nimic deosebit, pînă aici, veţi zice. 
S-au mai întîmplat cazuri în care, ca 
urmare a unei reduceri de personal, 
unor salariaţi li s-au desfăcut con
tractele de muncă. Da! E adevărat. 
Numai că în cazul lui Mihai Barth 
contractul de muncă a fost desfăcut 
fără temei, ignorîndu-se legalitatea 
socialistă. Dar să relatăm faptele.

In conformitate cu hotărirea nr. 19, 
din 29 iunie 1970, a Consiliului popu
lar al judeţului Sibiu, activitatea mo
rilor cu regim prestator a fost tran
sferată, începînd cu 1 octombrie 1970, 
de la întreprinderea judeţeană de in
dustrie locală, în subordinea comite
telor executive ale consiliilor popu
lare pe teritoriul cărora funcţionează. 
O măsură I bună, menită să ducă la o 
mai judicioasă organizare a muncii. 
Ca urmare a acestei hotărîri între
prinderea judeţeană de industrie 
locală a predat moara din satul Ruşi, 
fără post de morar şi, deci, fără sa
lariat, Consiliului popular al comunei 
Slimnic. Moara din Slimnic a fost 
preluată de către comitetul executiv 
al consiliului popular abia în 11 de
cembrie 1970. In procesul verbal de 
preluare s-a stabilit că personalul 
morii (cei doi morari existenţi: Mihai 
Barth şi Vasile Zidaru) va fi plătit 
de către Consiliul popular al comunei 
Slimnic fără însă să se emită la timp 
decizii de încadrare pentru cei doi 
morari, cum, de altfel, ar fi fost fi
resc, Dar aici e aici.' Cam móará din 
Slimnic a fost preluată abia în 11 de

cembrie 1970, urma ca unul dintrş 
morari, Mihai Barth sau Vasile Zida
ru, să lucreze la moara din Slimnic 
şi celălalt la moara din Ruşi. Lucru
rile nu s-au întîmplat însă în acest 
mod. De ce? Pentru că deşi moara 
din satul Ruşi a fost preluată fără 
post şi fără salariat, aici a lucrat, în
cepînd cu 1 noiembrie 1970, LaUren- 
ţiu Cora, morar care, de drept, tre
buia să lucreze la moara din Haşag, 
unitate care aparţinea acum de Con
siliul popular al comunei Loamneş. 
Şi, fără să i se emită decizie de în
cadrare, fără a se încheia un con
tract de muncă între Laurenţiu Cora 
şi Consiliul popular al comunei Slim
nic, acesta a fost plătit de la 1 noiem
brie 1970 în mod ilegal.

De altfel, în acest mod, din greşeala 
primarului, apare şi acea reducere de 
personal. Cum să repare această e- 
roare comisă? Simplu. Un contract 
de muncă trebuie desfăcut. Numai că 
s-a desfăcut tocmai al salariatului cu 
cea mai mare vechime. De ce s-a 
hotărit desfacerea contractului de 
muncă al lui Mihai Barth nimeni nu 
voia să mai ştie. E normal. Erau în 
joc nişte interese personale de care 
chiar primarul corilunei Nicolae Cre- 
ţu avea cunoştinţă.

Decizia de desfacere a contractului 
de muncă a fost ilegală şi din alte 
motive. Ea a încălcat dispoziţiile ar
ticolului 47 din Legea nr. 57/1968 de 
organizare şi funcţionare a consiliilor 
populare, nefiind luată prin votul de 
jumătate plus unu din numărUl mem
brilor comitetului executiv. Din cei 
11 membri ai comitetului executiv 5 
au votat pentru desfacerea contractu
lui de muncă, 4 s-au abţinut şi 2 au 
fost absenţi.

Iată deci de ce a fost prezent pe 
sălile tribunalului din Sibiu cetăţea
nul Mihai Barth din Slimnic. Or, este 
ştiut că nimănui nu-i este îngăduit 
să se prevaleze, indiferent sub ce 
formă, de funcţiile deţinute şi să ne
socotească legile statului, să încalce 
normele democraţiei socialiste. „Nici 
o indicaţie sau dispoziţie dată de 
vreo persoană, indiferent de funcţia 
pe care o deţine, nu poate să înlo
cuiască legea. Fiecare membru de 
partid, fiecare cetăţean poartă răspun
derea pentru faptele sale şi are obli
gaţia să acţioneze numai şi numai 
în conformitate cu legile ţării“ — se 
arată în documentele Pienarei C.C. al 
P.C.R. din 22—25 aprilie 1968. Se vede 
treaba că primarul comunei Slimnic 
şi cei cinci membri ai comitetului 
executiv care au votat pentru desfa
cerea contractului de muncă al lui 
Mihai Barth nu-şi cunosc in suficientă 
măsură atribuţiile. Numai aşa se 
poate explica această eroare.

Bineînţeles, că Judecătoria din Sibiu 
a declinat .competenţă s01Uţio*ării a»

cestei probleme în favoarea organului 
administrativ ierarhic superior. Co
mitetul executiv al Consiliului popu
lar judeţean, întrunit în şedinţa din 
22 mai, analizind contestaţia iui Mihai 
Barth, a considerat că decizia dată de 
comitetul executiv al Consiliului popu
lar Slimnic este ilegală şi ca atare a 
decis anularea ei.

Lui Mihai Barth i s-a făcut deci 
dreptate şi el va lucra mai departe 
la moara din Slimnic. Dar pentru ca 
astfel de cazuri să nu mai aibă loc 
este necesar să cunoaştem şi, mai a- 
les, să respectăm întocmai legile sta
tului nostru socialist.

ALEXANDRU GRAD

riior s-au obţinut o seria de realizări 
care contribuie la îmbunătăţirea con
diţiilor de muncă, prevenirea acci
dentelor şi a îmbolnăvirilor profesio
nale. De exemplu, punerea in func
ţiune a unei instalaţii moderne de 
condiţionare a aerului în sala ţesă- 
torie a uzinei textile „Tîrnava" 
creează un microclimat şi condiţii 
optime de lucru muncitoarelor, iar 
la uzina „Automecanica" reamplasa- 
rea maşinilor-unelte de prelucrare 
a metalelor la rece în atelierul de 
strungărie, pe lingă un flux tehno
logic optim, asigură căile de acces 
necesare transportului intern, fără 
pericol de accidentare. Prin înlocui
rea instalaţiei electrice la secţia tă- 
băcărie a fabricii „8 Mai" şi prin 
izolarea într-o altă încăpere, sepa
rată a maşinii de nituit, generatoa
re de zgomot şi trepidaţii, s-a înlă
turat pericolul de electrocutare şi 
incendiu din secţia curele. . Realiza
rea şi darea în funcţiune« a unui 
transportor cu bandă pentru evacua
rea deşeurilor de sticlă din subso
lul maşinilor automate, la întreprin
derea „Vitrometan", a făcut posibi
lă renunţarea la operaţiunile ce se 
executau manual şi în condiţii pe
riculoase, ţinînd seama de masa in
candescentă ce trebuia manipulată.

Schimbul de experienţă în unităţi
le economice din municipiul Mediaş 
a scos însă Ia iveală şi o serie de 
deficienţe care dovedesc că preocu
parea conducerilor întreprinderilor 
pentru asigurarea tuturor condiţiilor 
de protecţie a muncii nu se ridică 
încă la nivelul cerinţelor actuale. 
Astfel, căile de acces uzinale la Fa
brica de şuruburi sínt blocate de 
materiale, ceea ce constituie un per
manent pericol de accidentare. Din 
această cauză, în timpul manipulării 
unei remorci încărcate cu lăzi, a 
avut Ioc un accident de muncă ce 
putea avea urmări grave. In urma 
reamplasării secţiilor, atelierul de 
cazangerie. din cadrul uzinei „Au
tomecanica", unde zgomotul este pu
ternic, a fost plasat într-o hală nouă 
cu trei deschideri. Aici lucrează şi 
alţi muncitori, fără ca locul de mun
că amintit să fie izolat fonic, prin 
pereţi despărţitori. Halele de repa
raţii ale Uzinei mecanice gaz metan 
sínt supraaglomerate, din care cauza 
nu se pot asigura căi de acces co
respunzătoare, existînd astfel un per
manent pericol de accidentare. Tot
odată atelierul de turnătorie este ne
corespunzător producţiei actuale, 
ceea ce poate avea ca urmare un 
ridicat procent de îmbolnăviri profe
sionale prin degajările mari de noxe.

Şirul exemplelor negative desprin
se în urma verificărilor este însă

mult mai mare. Bunăoară, Ia Fabrica 
de geamuri instalaţiile electrice nu 
sínt întreţinute corespunzător, în 
special echipamentele electroizolan- 
te din sectoarele cu umiditate exce
sivă, iar la „Salconserv" exploatarea 
instalaţiilor de sudură autogenă se 
face necorespunzător, lipsind încă
perile reglementare pentru amplasa
re, fapt ce poate duce la explozii 
şi incendii cu urmări grave.

Ca urmare a deficienţelor aminti
te, din cercetarea situaţiei acciden
telor de muncă, care deşi în com
paraţie cu aceeaşi perioadă a anului 
1970 sínt în scădere, reiese că nu
mărul acestora este destul de ridi
cat. In timp ce la Uzina mecanică 
gaz metan, întreprinderea de con
strucţii şi montaje gaz melan şi în
treprinderea judeţeană de distribuţie 
a gazului nu s-a înregistrat nici un 
accident, iar la uzina „Tîrnava", Ba
za de aprovizionare gaz metan şi 
întreprinderea „8 Mai* numărul lor 
e tot mai mic, se constată că la 
„Emailul roşu", „Vitrometan", foraj 
gaz metan şi Fabrica de şuruburi nu
mărul accidentelor a crescut.

Sínt întreprinderi în care se mai 
practică încă metoda neînregistrării 
sau neraportării accidentelor de 
muncă. Aşa s-a procedat la „Emailul 
roşu", unde, după ce s-a accidentat 
în secţie, muncitorul Matei Zoltán, 
a fost pontat prezent la serviciu 
timp de 27 zile de către maistrul 
de schimb, Vasile Mohan. Un caz a- 
semănător s-a înregistrat şi la Fa
brica de geamuri, unde muncitoarea 
Ana Bîrsan a fost influenţată de că
tre brigadierul Karol Sfarli să de
dare că s-a accidentat la domiciliu. 
Bineînţeles, cei răspunzători de a- 
ceste abateri au fost sancţionaţi con
form prevederilor legale, iar cei ac
cidentaţi şi-au primit drepturile cu
venite.

Se pune întrebarea firească: oare 
conducătorii întreprinderilor nu cu
nosc astfel de situaţii şi nu sínt da
tori să ia măsuri înainte ca acestea 
să fie constatate de organele de con
trol? La această întrebare aşteptăm 
nu răspunsuri ci acţiuni imediate de 
curmare a unor astfel de abateri.

Deficienţele constatate cu ocazia 
acţiunii de control a brigăzilor com
plexe arată concludent că în toate 
întreprinderile din Mediaş mai sínt 
situaţii care se cer rezolvate urgent, 
pentru a face ca protecţia muncii 
să fie într-adevăr parte integrantă 
din procesul de producţie.

IOAN LUPU
GHEORGHE RUSU 

inspectori la Inspectoratul de 
stat pentru protecţia muncii 

Sibiu

Hoiarîrile 
prind viată

(Urmare din pag. I)
bulaţia doar pentru 30 din cele 375 
vaci aflate în producţie, „Púteam să 
reţinem mal multe vaci ia grajd, 
dar n-am reuşit să lămurim înqri- 
jitorii-mulgätori“ afirmă tovarăşul 
Gavrilă Moraru, preşedintele uni
tăţii.

Ciudat mod de gîndire, ciudată 
atitudine de „înscriere, în coada ma
selor" întiinită la un conducător de 
unitate. Şi acest fenomen este în
registrat la o cooperativă agricolă îri 
care producţia marfă de lapte obţî 
nută pe primul semestru este cu cca 
300 hi mai mică decît indicatorul 
planificat.

Este necesar ca în toate coopera
tivele agricole să se ia urgent mă
suri de organizare a stabulaţiei pen
tru loturile de vaci mai productive. 
Un calcul estimativ ne arată că dacă 
în cooperativele agricole se orqani 
zează stabulaţia pentru numai 3 600 
vaci (ceea ce reprezintă 20 la sută 
din efectivul existent), în două luni 
se poate realiza o producţie supli 
meritară minimă de cca 10 080 hl 
lapte de vacă, ceea ce prezintă o 
mare importanţă pentru economia 
judeţului nostru. Iată un „motiv" te
meinic pentru ca în toate unităţile 
să se acţioneze imediat în direcţia 
organizării slabulaţici în cele mai 
bune condiţii.

Ritmul
lucrărilor

trebuie
accelerat
(Urmare din pag. I)

în folosinţă în semestrul expirat,, 
considerăm că ritmul executării este 
destul de lent. în plus se semnalează 
o serie de neajunsuri concretizate în 
special în lipsa de materiale (ci
ment, baterii de perete, cărămidă 
eficientă, fîşii cu goluri) şi a forţei 
de muncă calificată. Aceste’ lipsuri 
vor crea greutăţi şi în viitor în 
desfăşurarea normală a lucrărilor.

O problemă care trebuie urmărită 
cu toată atenţia este aceea a respec
tării parametrilor calitativi ai con
strucţiilor. Din constatările făcute 
rezultă că Ia o serie de blocuri de 
locuinţe executantul a neglijat uneori 
acest aspect. Cîteva exemple vor fi 
edificatoare. La blocurile 12, 14, 14 A 
şi 15 din cvartalul Gura Cîmpului IU 
Mediaş, cu un total de 110 aparta
mente, s-au executat izolaţii provi
zorii la terase de numai două stra
turi de bitum şi un strat de carton 
asfaltat, fiind necesară Întregirea 
izolaţiei cu restul de trei şi — res
pectiv— două straturi. De asemenea, 
ia etajul I al blocului 42 din ace
laşi cvartal este necesară înlocuirea 
cărămizilor folosite, deoarece norma 
lor de rezistentă este sub cea pre
văzută in proiect.

în ceea ce priveşte punerea în' 
funcţiune a capacităţilor de produc
ţie planificate pentru semestrul I, 
acestea au fost integral realizate.' 
Este vorba de capacităţi noi ia 
„Balanţa", „Flamura roşie* Sibiu, 
Uzinele textile Cisnădie. Mai mult, 
la Uzinele textile Cisnădie s-a dat 
înainte de termen în funcţiune r> 
capacitate de 350 tone/an fire lină 
cardată.

In perioada care urmează, atît con
structorii cit şi beneficiarii trebuie 
să acorde o grijă sporită asigurării 
tuturor condiţiilor pentru realizarea 
investiţiilor prevăzute, deoarece la 
mult mai multe obiective termenele 
de punere în funcţiune sínt stabilite 
în semestrul II. Probleme, în acest 
sens sínt ridicate de lucrarea „dez-' 
voltarea secţiei de sticlă fină menaj* 
de 580 tone/an de la „Vitrometan" 
Mediaş, care are periclitată pune
rea în funcţiune la termen deoarece 
instalaţia pentru turnul de amestea 
nu este încă contractată.

Se impune ca, în semestrul în care 
recent am intrat, toţi factorii care 
concură la realizarea planului de in
vestiţii să-şi revizuiască activitatea, 
eiiminínd ’lipsurile constatate în pe
rioada expirată, să-şi concentreze 
eforturile spre respectarea graficelor 
de execuţie şi a termenelor de pu
nere în funcţiune, să atace neîntîr- 
ziat lucrările care constituie front 
de luciri pentru iarnă.

Din peisajul industrial al judeţului Sibiu; Copşa Mică

Regimul juridic al terenurilor pe care 
urmează a se executa construcţii

Ridicarea edilitar-gospodărească a 
municipiilor, oraşelor şi comunelor' 
judeţului Sibiu impune cu acuitate 
cunoaşterea normelor de sistematiza
re a localităţilor, a legislaţiei care 
reglementează materia construcţiilor, 
precum şi actele legate de investiţii.

Ca o consecinţă a necesităţii dez
voltării armonioase a unităţilor ad- 
ministrativ-teritoriale, pe baza şi cu 
respectarea strictă a dispoziţiilor le
gale, în această perioadă comitetele 
executive ale consiliilor populare, prin 
institutele de proiectare, au obligaţia 
să asigure întocmirea proiectelor pla
nurilor de sistematizare a localităţi
lor. In această acţiune un rol deose
bit revine comisiilor de sistematizare 
ce funcţionează la judeţe, municipii, 
oraşe şi comune, a căror misiune este 
de a asigura o judicioasă linie de 
dezvoltare şi amplasare a obiective
lor economice şi social-culturale, păs
trarea şi îmbunătăţirea arhitecturii 
localităţilor. De reliefat este faptul 
că proiectele planurilor de sistemati
zare ale municipiilor, oraşelor şi co
munelor se adoptă în adunările cetă
ţenilor după ample consultări şi dez
bateri. După adoptarea lor, proiectele 
planurilor de sistematizare, împreună 
cu sinteza întocmită în urma obiec- 
ţiunilor şi propunerilor făcute de lo
cuitori, se prezintă comisiei de siste
matizare judeţeană care, în urma u- 
nei ample analize, Je prezintă comi
tetului executiv ai Consiliului popu
lar judeţean.

Potrivit Legii nr. 57/1958, planurile

de sistematizare ale oraşelor şi co
munelor se aprobă de consiliile popu
lare judeţene, iar pentru municipii 
şi oraşele de importanţă deosebită, 
proiectul planului de sistematizare se 
aprobă de Consiliul de Miniştri.

Pînă la aprobarea planurilor de sis
tematizare pentru toate localităţile, 
dispoziţiile prohibitive în vigoare în
drituiesc comitetele executive să c- 
prească executarea oricăror lucrări 
de construcţii şi reconstrucţii de clă
diri de locuit sau gospodăreşti în a- 
fafa limitei actuale a vetrei satelor 
sau perimetrului construibil al loca
lităţilor.

instrumentul care permite asigura
rea executării acestei atribuţii de că
tre comitetele executive ale consilii
lor populare, îl constituie obligativi
tatea obţinerii autorizaţiei de con
strucţie de către toţi locuitorii, în
treprinderi sau instituţii ce doresc 
să execute construcţii de locuinţe, o- 
biective economice sau social-cultura
le (Decretul nr. 144/1957).

Pentru construcţia obiectivelor in
dustriale, comerciale şi social-cultu
rale, înăuntru sau în afara perime
trului construibil, autorizaţia se eli
berează de comitetele executive ale 
consiliilor populare judeţene (D. 545/ 
1958). La obţinerea autorizaţiei este 
necesară prezentarea Unor acte ca: 
extrasul de carte funduară prin care 
se atestă dreptul de proprietate ai so
licitantului asupra terenului, dovadă 
de la comitetul executiv al cOnsiSu- 
lui popular, că terenul se află în zona

construibilă a unităţii admînistrativ- 
teritoriale respective, precum şi docu
mentaţia de construcţie propriu-zisă 
(planul de construcţie). O condiţie 
obligatorie este aceea că terenul să 
fie scos din producţia agricolă vege
tală şi să nu intre sub incidenţa pre
vederilor legale ce-I fac impropriu 
executării de construcţii.

Indiferent de situaţia juridică a te
renului (proprietate de stat, de grup 
sau particulară), de beneficiarul lu
crării (organizaţie de stat, organiza-

CONSULTA TIE

ţie obştească, persoană particulară, a- 
soeiape de persoane), de localitatea 
unde se află terenul (rural sau ur
ban), de natura construcţiilor (obiec
tive economice, administrative, locu
inţe sau anexe gospodăreşti), cererea 
de obţinere a autorizaţiei trebuie să 
fie însoţită de extrasul de carte fun
duară care să ateste dreptul de ad
ministrare operativă, de proprietate 
ori folosinţă al solicitantului.

Transmiterea terenurilor către orga
nizaţiile socialiste (fie de stat, fie 
cooperatiste), se face prin decizia co
mitetului executiv al Consiliului popu
lar judeţean, iar către persoanele fi
zice, dreptul de folosinţă îa vederea 
construirii de locuinţe se face prin 
decizia -comitetului executiv al con

siliului popular din raza admînistra- 
tiv-teritorială unde se află terenul.

In ultimul timp tot mai multe pro
bleme se ridică în legătură cu supra
faţa  ̂de teren ce se poate atribui de 
comitetele executive ale consiliilor 
populare pentru construcţia unei lo
cuinţe individuale.
JPotrivil Legii 9/1968 şi H.C.M. nr. 

1733 anexa 1, se poate atribui pînă 
la 250 m p în cazul cînd lotul de te
ren nu dispune de apă potabiiă de 
la reţeaua publică, pînă ia 200 mp 
cînd iotul de teren dispune de apă 
dar nu dispune de canalizare şi pînă 
ia 150 m p cînd lotul de teren dispu
ne şi de apă şi de canal. Aceste dis
poziţii au caracter imperativ în ce 
priveşte suprafaţa maximă şi ele se 
aplică deopotrivă la oraş sau la co
mună. Atribuirea de teren în folosin
ţă se face cu prioritate celor ce nu 
au nici un fel de teren în proprieta
te, ei sau membrii lor de familie. Te
renul atribuit de stat nu se poate 
vinde. In cazul cînd proprietarul lo
cuinţei executate pe un teren atribuit 
de comitetele executive ale consiliilor 
populare vinde construcţia, o dată cu 
vînzarea locuinţei (a casei proprieta
te) se transmite şi dreptul de folo
sinţă asupra terenului (art. 43, al. 2 
L. 9/1958).

Este ilegală metoda practicată de 
unii cetăţeni (caz petrecut la Tăima- 
ciu) care beneficiind dé teren de la 
stat <D. 493/1954, Is. 9/1968) vfnd a- 
ceste terenuri, total sau în parte. În
trucât terenurile sínt încă proprieta

te de stat, iar beneficiarul are numai 
folosinţa terenului, vînzarea este in
terzisă şi deci actele de înstrăinare 
sínt ilegale.

Proprietarul are dreptul să-şi con
struiască o locuinţă pentru el şi fa
milia sa (dacă nu are alta în proprie
tate), cu condiţia să termine construc
ţia în termen de doi ani de la eli
berarea autorizaţiei. Nerespectarea a- 
cestei obligaţii atrage după sine a- 
nuîarea atribuirii.

In cazul cînd terenul, datorită pla
nului de sistematizare, nu poate fi 
folosit pentru o singură locuinţă, co
mitetele executive ale consiliilor popu
lare pot oferi teren pentru construirea 
unei asemenea locuinţe. Aceasta în
seamnă că atît ca suprafaţă cît şi ca 
poziţie, terenul ce se atribuie în 
schimb trebuie să corespundă preve
derilor planului dé sistematizare.

Pentru terenurile proprietate par
ticulară aflate în zone unde prin pla
nul de sistematizare se impune con
struirea unui anumit tip de construc
ţii, se aplică dispoziţiile legale ce re
glementează materia construcţiei pe 
terenuri prin asociere de persoane fi
zice.

Cît priveşte porţiunile d e ’terenuri 
proprietate de stat atribuite prin de
cizii ̂ ale comitetelor executive ale 
consiliilor populare conform Legii 9/ 
1968 pentru construire de locuinţa 
proprietate personală sínt legal atri
buite numai dacă beneficiarul înde
plineşte condiţiile şi nimeni nu poate 
face o opoziţie.

In ce priveşte terenul de executară 
a construcţiei, stabilit de comitetele 
executive ale consiliilor populare prin 
decizia de atribuire, nerespectarea a* 
cestuia atrage după caz anularea a- 
tribuîriî.

COSTEL ŞEBBANESCU
secretarul Consiliului populai? 

judeţean gtbia
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in Polonia 
a tovarăşului 

Corneliu Mănescu
Încheierea convorbirilor rom âno— polone

Varşovia 9. — Corespondentul 
'Agerpres, Iosif Dumitraşeu, trans
mite! Vineri la prînz, s-au înche
iat convorbirile româno-polone, 
prilejuite de vizita oficială de prie
tenie făcută în R.P. Polonă de 
Corneliu Mănescu, ministrul afa
cerilor externe al Republicii So
cialiste România.

In aceeaşi zi, ministrul român 
şi persoanele care îl însoţesc au 
părăsit Varşovia, plecînd spre 
patrie. Oaspetele român a fost 
condus la aeroport de Stefan Je
drychowski, ministrul afacerilor 
externe al R.P. Polone, şi de func

ţionari superiori din M.A.E. Au 
fost prezenţi Mihai Marin, amba
sadorul României la Varşovia, Ja- 
romir Ocheduszko, ambasadorul 
Poloniei la Bucureşti, Gyula Pin
ter, însărcinat cu afaceri ad-inte- 
rim al Ungariei la Varşovia.

La plecare, tovarăşul Corneliu 
Mănescu a făcut o scurtă declara
ţie reprezentanţilor presei, subli
niind că a avut cu omologul său 
polonez, Stefan Jedrychowski, cu 
conducerea de stat a Poloniei fră
ţeşti convorbiri fructuoase şi sin
cere. Acum, la încheierea vizitei, 
pot să spun că am avut, într-ade-

văr, convorbiri sincere, constatînd 
cu satisfacţie stadiul pozitiv al re
laţiilor româno-polone şi exami- 
nînd, totodată, posibilităţile exis
tente pentru lărgirea acestor rela
ţii, a spus ministrul român. 
Schimbul de păreri a fost, după 
părerea mea, deosebit de intere
sant şi folositor pentru ambele 
părţi. Plec, a declarat în încheiere 
Corneliu Mănescu, cu satisfacţia 
că am avut posibilitatea să vizitez 
această ţară frumoasă şi prietenă 
şi cu încrederea că relaţiile dintre 
ţările noastre se vor dezvolta în 
continuare.

Comunicai comun
Ministrul afacerilor externe al 

Republicii Socialiste România, 
Corneliu Mănescu, a făcut o vizită 
oficială de prietenie în Republica 
Populară Polonă, la invitaţia mi
nistrului afacerilor externe al Re
publicii Populare Polone, Stefan 
(Jedrychowski, între 6 şi 9 iulie 
,1971.

In timpul vizitei, ministrul afa
cerilor externe al Republicii So
cialiste România a fost primit de 
iJozef Gyrankiewicz, preşedintele 
Consiliului de Stat al Republicii 
Populare Pb’.one, şi de Pibtr Ja- 
roszewicz, preşedintele Consiliului 
de Miniştri al Republicii Populare 
Polone. Ministrul Corneliu Mănes
cu a avut convorbiri cu Stefan Je
drychowski, ministrul afacerilor 
externe al Republicii Populare 
Polone.
' In cadrul convorbirilor, care 
s-au desfăşurat într-o atmosferă de 
prietenie cordială şi înţelegere re
ciprocă, s-a efectuat un schimb 
cuprinzător şi util de păreri asupra 
stadiului şi perspectivelor colabo
rării româno-polone şi în legătură 
cu uneia probleme actuale ale si
tuaţiei internationale.

Gei dcd miniştri au constatat cu 
satisfacţie că relaţiile dintre cele 
două state se dezvoltă cu succes, 
in  conformitate cu principiile şi 
ţelurile Tratatului de prietenie, co
laborare şi asistenţă mutuală din 
12 Noiembrie 1970. S-a reafirmat 
hotărârea celor două guverne de a 
dezvolta colaborarea multilaterală 
dintre Republica Socialistă Româ
nia şi Republica Populară Polonă, 
în interesul popoarelor român şi 
polonez, al întăririi unităţii ţări
lor socialiste, al cauzei păcii şi 
socialismului.

Cei dai miniştri au relevat im
portanţa folosirii eficiente pe baze 
reciproc avantajoase, a tuturor po
sibilităţilor de dezvoltare a colabo
rării economice şi tehnico-ştiinţi- 
fice, îndeosebi în domeniul coope
rării în producţie şi al cercetării 
ştiinţifice. In aoest sens, s-a subli
niat necesitatea îtndeplinirii preve
derilor protocolului din 12 noiem
brie 1970 privind! rezultatele con
vorbirilor dintre delegaţiile de 
partid şi guvernamentale ale Re
publicii Socialiste România şi Re
publicii Populare Polone referitoa-' 
re la dezvoltarea în continuare a 
colaborării economice şi tehnico- 
ştiinţifice, precum şi a celorlalte 
instrumente de colaborare bila
terală.

Cei doi miniştri au convenit să 
se întreprindă măsuri concrete în 
vederea semnării convenţiei pri
vind deschiderea, pe bază de reci
procitate, a unor centre culturale 
în capitalele celor două ţări, pre
cum şi pentru negocierea planului 
de aplicare, pe perioada 1972—- 
1973, a acordului cultural. _Toţ- 
odată, au fost evidenţiate posibili
tăţile de dezvoltare a colaborării 
între cele două ţări în domeniul 
turismului.

Miniştrii au reafirmat hotărârea 
ţărilor lor de a acţiona permanent 
pentru dezvoltarea relaţiilor de 
prietenie şi colaborare cu ţările 
rhembre ale Consiliului de Ajutor 
Economic Reciproc şi statele parti
cipante la Tratatul de la Varşovia, 
cu toate ţările socialiste, de a con
tribui la unitatea şi coeziunea lor, 
în interesul socialismului şi păcii 
în lume.

In cursul schimbului de vederi 
asupra problemelor actuale ale si

tuaţiei internaţionale, cei doi mi
niştri au acordat o atenţie deose
bită problemei securităţii şi cola
borării în Europa.

Pornind de la interesele vitale 
ale tuturor popoarelor europene în 
asigurarea păcii şi securităţii'. în 
Europa, de la progresele înregis
trate în climatul de destindere şi 
înţelegere pe continent, cei doi 
miniştri au subliniat necesitatea 
intensificării în continuare a efor
turilor şi au reafirmat hotărârea 
lor de a acţiona în direcţia pregă
tirii şi convocării cit mai grabnice 
a conferinţei europene cu partici
parea egală în drepturi a tuturor 
statelor interesate, fără condiţii 
prealabile. Cei doi miniştri au rea
firmat acordul guvernelor lor în 
legătură cu organizarea la Hel
sinki a unor reuniuni pregătitoare 
ale tuturor statelor interesate şi 
hotărîrea lor de a participa în orice 
moment la acestea.

Cele două părţi au subliniat că 
semnarea Tratatului dintre Uniu
nea Republicilor Socialiste Sovie
tice şi Republica Federală a Ger
maniei, precum şi a Tratatului 
dintre Republica Populară Polonă 
şi Republica Federală a Germaniei 
reprezintă un element important 
al stabilizării şi normalizării si
tuaţiei în Europa. Ratificarea cît 
mai grabnică şi îndeplinirea inte
grală a acestor tratate ar fi în in
teresul destinderii şi păcii pe con
tinentul nostru.

Părţile au subliniat că o contri
buţie esenţială la cauza păcii în 
Europa şi securităţii internaţionale 
ar constitui-o recunoaşterea de că
tre toate statele care nu au făcut 
încă aceasta — inclusiv de către 
Republica Federală a Germaniei — 
a Republicii Democrate Germane, 
stabilirea de relaţii normale, pe 
baza dreptului internaţional, cu 
acest stat suveran şi independent, 
primirea ambelor state germane în 
Organizaţia Naţiunilor Unite şi în 
alte organizaţii internaţionale.

Cele două părţi sínt ferm con
vinse că pentru asigurarea unei 
păci trainice şi întărirea securită
ţii în întreaga lume este imperios 
necesar să se adopte măsuri efec
tive în vederea încetării cursei 
înarmărilor, înfăptuirii dezarmării 
generale şi, în special, a dezarmării 
nucleare.

Miniştrii au reafirmat sprijinul 
deplin şi solidaritatea ţărilor lor 
cu lupta eroică a popoarelor viet
namez, cambodgian şi laoţian pen
tru eliberare şi independenţă na
ţională, împotriva agresiunii impe
rialismului american pentru retra
gerea trupelor S.U.A. şi ale alia
ţilor lor din această parte a lumii. 
Poporul vietnamez şi celelalte 
popoare din Indochina trebuie să 
fie lăsate să-şi hotărască singure 
soarta, conform voinţei şi aspira
ţiilor lor. Părţile şi-au exprimat 
sprijinul faţă de propunerile în 7 
puncte ale Guvernului Revoluţio
nar Provizoriu al Republicii Viet
namului de Sud, prezentate în ca
drul tratativelor de la Paris în 
problema reglementării paşnice a 
conflictului din Vietnam.

Cei doi miniştri au subliniat că 
Republica Socialistă România şi 
Republica Populară Polonă se 
pronunţă pentru soluţionarea con
flictului din Orientul Apropiat pe 
baza rezoluţiei Consiliului de 
Securitate din 22 noiembrie 1967,

pentru retragerea trupelor israe- 
liene de pe teritoriile arabe ocu
pate, pentru respectarea integrită
ţii teritoriale şi independenţei 
tuturor statelor din această regiu
ne, precum şi pentru reglementarea 
problemei populaţiei palestiniene 
în conformitate cu năzuinţele sale 
legitime.

Părţile au relevat hotărîrea ce
lor două ţări de a dezvolta şi lărgi 
relaţiile de colaborare cu toate 
statele, indiferent de orînduirea lor 
socială, pe baza respectării stricte 
a principiilor independenţei şi sur 
veranităţii naţionale, integrităţii 
teritoriale, egalităţii în drepturi, 
neamestecului în treburile interne, 
avantajului reciproc.

Miniştrii s-au pronunţat în fa
voarea sporirii rolului Organizaţiei 
Naţiunilor Unite şi au subliniat că 
pentru întărirea autorităţii şi efi
cienţei sale este necesar să se rea
lizeze principiul universalităţii or
ganizaţiei.

Miniştrii afacerilor externe ai 
Republicii Socialiste România şi 
Republicii Populare Polone au 
relevat utilitatea contactelor şi a 
schimburilor de păreri pe linia ce
lor două ministere de externe şi 
au exprimat dorinţa de a extinde 
şi adînci în continuare această co
laborare.

Ministrul afacerilor externe al 
Republicii Socialiste România, 
Corneliu Mănescu, a invitat pe mi
nistrul afacerilor externe al Repu
blicii Populare Polone, Stefan Je
drychowski, să facă o vizită ofi
cială în România. Invitaţia a fost 
acceptată cu plăcere.

In sprijinul recentei iniţiative de pace
a Guvernului Revoluţionar Provizoriu 

al Republicii Vietnamului de Sud
Stockholm 9 (Agerpres). — Gu

vernul suedez a dat publicităţii o 
declaraţie în care salută recenta 
iniţiativă de pace în şapte puncte 
a Guvernului Revoluţionar Provi
zoriu al Republicii Vietnamului de 
Sud privind soluţionarea proble
mei vietnameze. Guvernul suedez, 
se arată în declaraţie, s-a pronun
ţat întotdeauna pentru o soluţie 
politică ce presupune negocieri 
reale între părţile interesate. Por
nind de la acest punct de vedere, 
actuala propunere a G.R.P. al Re
publicii Vietnamului de Sud este 
de o mare importanţă. Sperăm că 
această propunere, cu detaliile ei 
concrete, va contribui la depăşirea 
impasului conferinţei de la Paris 
şi va inaugura o nouă fază a ne
gocierilor, care să ducă la înceta
rea războiului şi să permită po
porului vietnamez să decidă el în
suşi asupra viitorului său.

Pekin 9 (Agerpres). — Purtăto
rul de cuvînt al Guvernului Re
gal de Unitate Naţională al Cam- 
bodgiei a dat publicităţii la Pekin 
o declaraţie în care subliniază că 
noile propuneri ale Guvernului

„Lnnohod-1“ 
îşi continuă 
activitatea

Moscova 9 (Agerpres). — La 7 
şi 8 iulie, în cursul şedinţelor de 
legătură prin radio cu Centrul 
pentru legături cosmice la mari 
distanţe, aparatul sovietic auto
propulsat „Lunohod-1“ a conti
nuat să efectueze cercetări pe fun
dul unui mare crater lunar, unde 
a coborît la începutul celei de-a 
9-a zile selenare. Cu ajutorul ra- 
diometrului instalat la bord, luno- 
mobilul a controlat nivelul, radia
ţiilor din interiorul craterului.

Laboratorul mobil, depus pe su
prafaţa Lunii în regiunea Mării 
Ploilor la 37 noiembrie 1970, îşi 
continuă activitatea.

Stabilirea relaţiilor 
diplomatice între 

R. D. Germană 
şi Republica Ciad
Berlin 9 (Agerpres). — Repu

blica Democrată Germană şi Re
publica Ciad au hotărît să stabi
lească relaţii diplomatice, anunţă 
agenţia A.D.N. Un acord în acest 
sens a fost semnat la 6 iunie la 
Fort-Lamy de către ambasadorul 
R.D.G în Sudan, Kurt Boettger, şi 
ministrul afacerilor externe al Re
publicii Ciad, Baba Hassane.

în comunicatul dat publicităţii 
cu acest prilej se arată că stabili
rea de relaţii diplomatice între 
cele două ţări va servi dezvoltării 
colaborării dintre ele pe baza 
avantajului reciproc. Comunicatul 
precizează că reprezentanţii celor 
două state vor începe în curînd 
tratative privind dezvoltarea cola
borării în diferite domenii.

Revoluţionar Provizoriu al Repu
blicii Vietnamului de Sud răspund 
în întregime aspiraţiilor legitime 
de pace şi independenţă naţională 
ale poporului vietnamez; ele do
vedesc încă o dată dorinţa G.R.P. 
de a contribui la succesul confe
rinţei de la Paris. Declaraţia men
ţionează că Statele Unite trebuie 
să respecte dreptul la autodeter
minare al poporului sud-vietnamez 
şi să pună capăt amestecului lor 
în treburile interne ale Vietnamu
lui de sud. Poporul cambodgian, 
se spune în declaraţie, este mai 
decis ca oricînd să întărească so
lidaritatea militantă cu popoarele 
frăţeşti vietnamez şi laoţian, pen
tru a-i alunga pe imperialiştii 
S.U.A. şi pe aliaţii lor de pe pă- 
mîntul Cambodgiei şi din întreaga 
Indochină, pentru recucerirea 
drepturilor lui naţionale sacre.

.... ' .....i

Prezentăm cîteva imagini din Finlanda. In fotos Piaţa Senatulni 
sau Piaţa Mare cu frumoasa biserică, unde se află mormintele 
unor celebrităţi, ca Passikivi, Sibelius şi Mannerheim—Helsinki.

Orientul Apropiat
•  Reuniunea Consiliului Naţional 

Palestinian
Cairo 9 (Agerpres). — In cadrul 

reuniunii Consiliului Naţional Pa
lestinian, ale cărui lucrări se des
făşoară la Cairo, participanţii au 
examinat joi diferitele proiecte 
pentru unificarea tuturor organi
zaţiilor de comando palestiniene. 
Raportul prezentat de Comitetul 
Executiv al Organizaţiei pentru 
Eliberarea Palestinei în legătură 
cu acest -subiect menţionează 
„crearea unui consiliu superior al 
organizaţiilor de comando în ve
derea coordonării eforturilor şi ac
ţiunilor lor“. In aceeaşi zi, consi
liul a examinat unele probleme 
referitoare la ajutorul financiar 
primit de rezistenţa palestiniană 
din partea statelor arabe.

Potrivit ziarului egiptean „Al 
Gumhuria“, lucrările celei de-a 
noua sesiuni a Consiliului Naţio
nal Palestinian se vor încheia luni 
seara. In cadrul şedinţei de închi
dere, va fi ales noul Comitet Exe
cutiv al Organizaţiei pentru Eli- 
herarea Palestinei.

Bagdad 9 (Agerpres). — După 
cum s-a mai anunţat, Irakul a 
lansat recent o adevărată ofensivă 
diplomatică pentru a expune gu

vernelor diferitelor state arabe po
ziţia sa în ce priveşte criza din 
Orientul Apropiat şi alte probleme 
de interes comun. In acest scop, 
mai mulţi emisari ai guvernului 
de la Bagdad au sosit deja în cî
teva capitale arabe. Ministrul afa
cerilor interne, generalul Saadun 
Gaidan, a vizitat capitala Tunisiei, 
unde a înmînat premierului Hedi 
Nouira un mesaj din partea pre
şedintelui Hassan Al Bakr pentru 
preşedintele Bourghiba, In pre
zent, ministrul irakian se află la 
Alger pentru contacte similare cu 
oficialităţile algeriene.

Un alt trimis personal al pre
şedintelui irakian, ministrul de 
stat Saleh El Youssefy, se află la 
Khartum. Potrivit agenţiei M.E.N., 
el a fost primit de către generalul 
Gaafar El Numeiry, preşedintele 
Consiliului Comandamentului Re
voluţiei Sudaneze, căruia i-a în
mînat un mesaj din partea şefului 
statului irakian, privitor la situa
ţia actuală din lumea arabă.

în sfîrşit, la Aden, capitala Re
publicii Democratice Populare a 
Yemenului, a sosit Abdel Khalek 
Samarra, membru în Consiliul Re
voluţiei din Irak, într-o misiune 
similară.

D ezbateri în  C am era Com unelor
Londra 9 (Agerpres). — Primul 

ministru britanic, Edward Heath, a 
respins din nou joi, în Camera Co
munelor, ideea organizării unui re
ferendum prin oare corpul electoral 
să se pronunţe în legătură cu ade
rarea ţării la Piaţa comună. El a 
reafirmat că responsabilitatea de a 
se pronunţa pentru sau împotriva 
aderării aparţine Parlamentului. 
Este evident că rezultatele recente
lor sondaje de opinie sínt cunoscute 
şefului guvernului de la Londra, 
ceea ce îl determină să mizeze pe 
majoritatea conservatoare din Paria-

EVENIMENTUL PE SCURT
•  VIOLENTE CIOCNIRI DE 
STRADA au avut loc joi după- 
amiază în cartierul Bogside din 
Londonderry (Irlanda de Nord). 
Un grup de manifestanţi catolici 
au atacat cu sticle incendiare şi 
cu arme o patrulă britanică, cap- 
turînd o automitralieră. Un de
monstrant a fost ucis, iar altul 
grav rănit. Demonstranţii au fost 
împrăştiaţi' cu gaze lacrimogene, 
Au fost operate arestări.

•  DELEGAŢII REPREZENTÎND 
PE CEI 280 000 DE MINERI, re
uniţi la Aberdeen, în Scoţia, în 
cadrul conferinţei Uniunii Naţio
nale a Minerilor (N.U.M.), s-au 
pronunţat joi în unanimitate îm
potriva aderării Marii Britanii la 
Piaţa comună. O rezoluţie adop
tată de conferinţă subliniază că 
participarea britanică la C.E.E. va 
dăuna suveranităţii naţionale şi 
cere retragerea cererii de aderare.

•  DUPĂ CUM INFORMEAZĂ 
AGENŢIA M.T.I., pe , porţiunile 
nordice ale Tisei s-au semnalat 
viituri de proporţii medii. Orga
nele de resort au luat măsurile 
necesare pentru a avertiza popu
laţia- şi a proteja culturile agri
cole ameninţate.

•  DEPUTATUL GUATEMALEZ 
JOSE LUIS ARRIAGA A DECE
DAT într-un spital din Ciudad de 
Guatemala, unde fusese internat 
în urma atentatului săvîrşit asu
pra lui marţi de către un necu

noscut. El este al doilea deputat 
asasinat în ultimele 6 luni la Ciu
dad de Guatemala.

•  ÎN URMA CONVORBIRILOR 
ECONOMICE PURTATE LA TRI
POLI, între Libia şi Iugoslavia, 
a fost semnat un acord comercial. 
Acordul, încheiat pe o perioadă 
de cinci ani, prevede o largă co
laborare în domeniul economic. 
Totodată, se prevede acordarea 
clauzei naţiunii celei mai favori
zate în schimburile comerciale şi 
relaţiile economice dintre cele 
două ţări.

•  SENATUL AMERICAN A VO
TAT un proiect de lege care pre
vede crearea unui organism spe
cial în cadrul Ministerului Sănă
tăţii pentru conducerea cercetări
lor privind lupta împotriva cance
rului. Principalii promotori ai a- 
cestui proiect de lege, senatorii 
Edward Kennedy şi Jacob Javíts 
au propus un buget de 332 mi
lioane dolari destinat noului or
ganism.
. Documentul a fost trimis, spre 

dezbatere • şi aprobare Camerei 
Reprezentanţilor.

•  AGENŢIA V.N.A. INFOR
MEAZĂ că la Hanoi a avut loc o 
şedinţă a Consiliului de Miniştri 
al R.D. Vietnam, desfăşurată sub 
preşedinţia premierului Fam Van 
Dong. Au fost trecute în revistă 
rezultatele îndeplinirii planului şi 
execuţiei bugetului în primul se

mestru al acestui an şi â-au discu
tat măsuri pentru depăşirea pla
nului pe 1971.

•  ÎN TUNISIA A AVUT LOC
inaugurarea marelui baraj de acu
mulare construit pe rîul Nebano. 
Barajul, care va reţine 86 mi
lioane m c apă, va asigura iriga
rea unei suprafeţe de 5 000 hec
tare, protejînd, totodată, întinse 
terenuri agricole de pericolul inun
daţiilor provocate de revărsarea 
riului.

ment. Dar, potrivit observatorilor 
din capitala Angliei, cercul celor 
ostili aderării s-a lărgit Sn ultimul 
timp prin alăturarea unor deputaţi 
conservatori.
' La rîndul său, liderul opoziţiei 

laburiste, fostul premier Harold 
Wilson, a reproşat guvernului faptul 
de a nu fi oferit, în cele 20 000 de 
cuvinte ale „Cărţii albe", suficiente 
informaţii asupra unor puncte esen
ţiale. El a cerut guvernului să com
penseze aceste lacune în timpul a- 
propiatei dezbateri din Camera Co
munelor asupra documentului, ce 
va avea loc între 21 şi 26 dulie.

•  LA WASHINGTON S-A A- 
NUNŢAT formarea unui „Comi
tet pentru responsabilitatea nu
cleară“, care are drept obiectiv 
lansarea unei vaste campanii îm
potriva experienţelor nucleare 
subterane americane. Comitetul a 
făcut cunoscut că va introduce o 
acţiune în justiţie pentru a în
cerca să împiedice Comisia pentru 
energia atomică de a proceda la 
experienţa atomică proiectată să 
aibă loc în octombrie pe una din 
insulele Aleutine din Alaska. 
După cum s-a anunţat, Comisia in
tenţionează, cu această ocazie, să 
detoneze o bombă nucleară de 5 
megatone.

CALIFORNIA. Jane Cheryl Hansen din Noua Zeelandă a fost decla
rată „Miss International“, la concursul de frumuseţe de la Long Beach, 

ín foto: Miss International împreună cu cîteva din concurente.

Pekin 0 (Agerpres). — 'Agenţia 
China Nouă informează că Ciu 
En-lai, premierul Consiliului de 
Stat al R.P. Chineze, şi Ci Pîn- 
fei, ministru ad-toterim al afa
cerilor externe, i-au primit pe 
Ken Coates şi Chris Farley, di
rectori ai Fundaţiei pentru pace 
„Bertrand Russell* *, aflaţi Intr-o 
vizită In R.P. Chineză.

Budapesta 9 (Agerpres), — Ja
nos Kadar, prim-secretar al C.C. 
al P.M.S.U., l-a primit vineri pe 
vicepremierul şi ministrul aface
rilor externe al R.A.U., Mahmud 
Riad, care face o vizită oficială 
în Ungaria, informează agenţia 
M.T.I. La primire a fost de faţă
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Janos Peter, ministrul afacerilor 
externe al R.P. Ungare.

în aceeaşi zi, Mahmud Riad a 
fost primit de Jeno Fock, pre
şedintele Guvernului Revoluţio
nar Muncitoresc-Ţărănesc Ungar.

Varşovia 9 (Agerpres). — Ka- 
zimierz Olszewski, ministrul co
merţului exterior al R.P. Polone, 
a avut o întrevedere cu Surendra 
Mohan Kumaramangalamat, mi
nistrul metalurgiei şi minelor al 
Indiei, aflat în vizită în Polonia. 
Cu acest prilej, au fost discutate 
posibilităţile dezvoltării colabo
rării comerciale polono-indiene, 
informează agenţia P.A.P.

Alger 9 (Agerpres). — Raul 
Roa, ministrul afacerilor externe 
al Republicii Cuba, a sosit într-o 
vizită oficială la Alger, la invi
taţia omologului său algerian, 
Abdelaziz Bouteflika.

Rawalpindi 9 (Agerpres). — 
Preşedintele Pakistanului, gene
ralul Yahya Khan, a conferit cu 
Henry Kissinger, consilier pen
tru problemele securităţii naţio
nale al preşedintelui S.U.A. Con
vorbirile au fost consacrate exa
minării unor probleme de interes 
comun.

ARGENTINA:

Reuniunea
Partidului
justiţialist

Buenos Aires 9 (Agerpres). — 
Pentru prima dată, în ultimii 15 
ani, Partidul justiţialist — princi
pala grupare peronistă din Argen
tina — a organizat joi o mare 
reuniune la care au participat ca
dre de conducere, foşti deputaţi şi 
guvernatori, sindicalişti etc. La 
această reuniune, care marchează 
reluarea activităţii legale a miş
cării peroniste, în conformitate cu 
măsurile adoptate de guvernul 
preşedintelui Lanusse, secretarul 
general al Partidului justiţialist, 
Jorge Paladino, a expus direcţiile 
principale ale orientării politicii 
peroniste actuale. El a arătat că 
partidul său va căuta să integreze 
şi grupările peroniste dizidente. 
Reîntoarcerea fostului preşedinte 
argentinian Juan Péron, aflat în 
exil la Madrid, va depinde, potri
vit declaraţiilor iui Paladino, de 
atitudinea guvernului generalului 
Lanusse.
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